
P r o t o k ó ł    N r  XXXIV/10 
z obrad XXXIV sesji Rady Miasta Hajnówka, 
która odbyła się 16 marca 2010 r.   
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka 
przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 17.50 
Stan osobowy Rady-21 
Obecnych – 20 
Nieobecni usprawieliwieni - 1 
Radni obecni na sesji: 

1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  

3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
9. WIESŁAW RAKOWICZ 
10. GRZEGORZ  SUREL 
11. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
12. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
13. WIKTOR DZIK 
14. MIKOŁAJ SZAREJKO 
15. EUGENIUSZ SACZKO 
16. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
17. WIKTOR  SACHARCZUK 
18 GRZEGORZ TOMASZUK 
19. ANDRZEJ POPOW 
20 JAKUB  OSTAPCZUK 
 Nieobecni usprawiedliwieni: 
1. RYSZARD SOKOŁOWSKI 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta Hajnówka, 

Skarbnik Gminy Halina Nowik, Sekretarz Gminy Jarosław Grygoruk, radca prawny – 
Eugenia Ostapczuk, pracownicy Urzędu Miasta Hajnówka, Mikołaj Janowski – radny 
Sejmiku Województwa Podlaskiego, Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, 
Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności załącznik nr 2/ oraz przedstawiciele lokalnej 
prasy i mediów, związków zawodowych i mieszkańców.     

  
Do punktu 1 i 2 porządku obrad - Otwarcie sesji. Przyjęcie porządku obrad 
Leonard Kulwanowski - otwieram obrady XXXIV sesji Rady Miasta Hajnówka. 
Sprawdziliśmy już listę obecności i stwierdzam że w obradach udział bierze 20 radnych, 
zatem informuję radnych, że nasze obrady są prawomocne. Tak jak zawsze towarzyszą nam 
nasi dobrzy znajomi w osobach: Pan Burmistrz Miasta – Anatol Ochryciuk, jest grupa 
pracowników Urzędu Miasta, w każdym bądź razie grupę pracowników znamy udzielają nam 
pomocy przy podejmowaniu uchwał i ustalaniu pewnych faktów są też z nami 
Przewodniczący Rad Osiedli, tak jak zawsze mam przyjemność powitać Pana Janowskiego 
naszego przedstawiciela w Sejmiku Wojewódzkim, zawsze witam Pana bardzo serdecznie i 



szczerze w imieniu Radnych, jest wśród nas mała grupka przedstawicieli naszego miasta i 
chyba powinien być z nami Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Pan 
Aleksiejuk, witam Pana bardzo serdecznie i rozpoczynamy nasze obrady. Proponowany 
porządek obrad dzisiejszej XXXIV sesji został radnym dostarczony razem z innymi 
dokumentami i materiałami. Czy radni mają jakieś uwagi do porządku? Nie widzę a zatem 
przystępujemy do głosowania za przyjęciem porządku obrad. Informuję że radni głosowali w 
sposób następujący - radni głosowali jednogłośnie 20 osób było za przyjęciem porządku 
obrad a zatem stwierdzam że został on przyjęty. W glosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
P o r z ą d e k   o b r a d. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXII i XXXIII sesji Rady Miasta Ha jnówka. 
4. Interpelacje. 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 10.12.2009 r. 

–02.03.2010 r. 
6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach, przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Miejska Hajnówka. 

7. Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka z kontroli problemowej 
przeprowadzonej w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej w Hajnówce  

8. Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka z kontroli  
przeprowadzonej w dniu 27.01.2010 r. w zakresie  okoliczności, zasadności   i 
zgodności z prawem, przyznania Nagrody Burmistrza  Miasta Hajnówka z 
okazji Dnia Edukacji Narodowej w październiku 2009 r.   

9. Wybór przedstawiciela Rady Miasta Hajnówka do  Społecznej Komisji 
Mieszkaniowej. 

10. Podjęcie  uchwał w sprawach: 
 A/ udzielenia pomocy finansowej  
 B/ zmian w budżecie miasta na 2010 r., 
 C/ zatwierdzenia taryf  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków  
 D/ zmiany uchwały Nr II/7/02 Rady Miasta Hajnówka z dnia 29 listopada 2002 

r. 
 E/ przekazania majątku Gminy Miejskiej Hajnówka na rzecz Przedsiębiorstwa 

Usług Komunalnych Spółka z o.o w Hajnówce, 
 F/ przekazania majątku Gminy Miejskiej Hajnówka na rzecz Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o w Hajnówce, 
 G/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego dotychczasowemu najemcy 
 H/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste 
ułamkowej części gruntu związanego z nabywana własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę. 

 I/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste 
ułamkowej części gruntu związanego z nabywana własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę. 

11. Wolne wnioski, zapytania. 
12. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski, zapytania. 



13. Zamknięcie obrad. 
  

Do punktu 3 porządku obrad - Przyjęcie protokołu z XXXII i XXXIII sesji Rady 
Miasta Hajnówka.                                                                                                                                
Leonard Kulwanowski - przypominam i informuję zebranych że protokóły są zawsze 
wyłożone w biurze naszej rady, mamy wgląd do ich treści i mamy możliwość aby się 
doskonale z nimi zapoznać. Czy są jakieś uwagi do treści sporządzonych protokółów? Nie 
widzę a zatem będziemy oddzielnie głosowali nad protokółem z XXXII sesji a potem z 
XXXIII sesji. Więc przystępujemy do głosowania dotyczącego przyjęcia protokółu z 
XXXII Sesji. Informuję, że radni głosowali w sposób następujący - 19 osób było za 
przyjęciem protokółu, przeciw nie było i 1 osoba wstrzymała się od głosu. Stwierdzam 
zatem że protokół z XXXII Sesji Rady Miasta Hajnówka został przyjęty. W głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych. Teraz przystępujemy do głosowania nad protokółem z XXXIII 
Sesji. Informuję, że radni głosowali w sposób następujący - radni głosowali jednogłośnie za 
przyjęciem, więc stwierdzam że protokół z obrad XXXIII sesji Rady Miasta Hajnówka 
został przyjęty. W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

  
Do punktu 4 porządku obrad – Interpelacje 
Leonard Kulwanowski - w punkcie 4 przewidzieliśmy czas na zgłaszanie interpelacji. 
Zachęcam radnych do przedstawiania spraw ważnych dla naszego miasta, więc jeśli takowe 
są to należałoby je w ramach interpelacji przedstawić. Proszę bardzo.                                        
Wiktor Sacharczuk – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, moja 
interpelacja dotyczy funkcjonowania linii autobusowej nr 1, otóż grono mieszkańców 
którzy korzystają z usług tej linii wystąpiło z takim wnioskiem aby swoim zasięgiem 
obejmowała ona również szpital.Wiadomo chodzi o to, że szpital jest jednym z większych 
zakładów pracy w naszym mieście a oprócz tego dojeżdżają tam także pacjenci oraz osoby 
odwiedzające. Chodzi mi o to żeby ta linia, żeby tam autobusy jeździły stale, żeby to było 
minimum 2 razy dziennie, czyli mniej więcej tak w godzinach rannych kiedy pracownicy 
jadą do pracy oraz w godzinach popołudniowych kiedy wracają i również nie koniecznie 
musiało by to dotyczyć również dni wolnych od pracy, wystarczyło by w dni robocze. Do 
tej pory osoby dojeżdżające muszą korzystać z przesiadki a wiadomą sprawą jest że 
autobusy w naszym mieście nie jeżdżą często i to jest wielki kłopot. Rozwiązanie tego 
problemu w dużym stopniu ułatwiłoby życie właśnie ludziom którzy korzystają z usług tej 
linii wi ęc przede wszystkim chodzi tutaj o takie osiedla jak Górna, Paszki z ulicami Dolną i 
Poddolną. Dziękuję.  
Eugeniusz Bołtromiuk – ja również zwracam się do Pana Burmistrza, w związku z ta 
sprawą którą już nie raz poruszaliśmy chodzi o komunikację MPK, brak przystanków na 
wielu ulicach a przede wszystkim Lipowej, 11 listopada i innych w mieście. Dyrekcja MPK 
powinna zatroszczyć się o klientów i  zabezpieczyć miejsca gdzie będzie można się 
schronić przed  deszczem. Dziękuję 
Zdzisław Wiatrowski  – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, mając na 
uwadze przekonanie iż umiejętność nauki pływania jest rzeczą bardzo ważną szczególnie u 
dzieci i młodzieży, jest wskazane z różnorakich przyczyn zdrowotnych, bezpieczeństwa 
rozpoczęcie nauki pływania. Klub Prawa i Sprawiedliwości wnosi i prosi Pana Burmistrza o 
przedstawienie programu, którego realizacja przyczyniła by się do powszechnego 
opanowania tej umiejętności przez hajnowskie dzieci i młodzież, chciałbym żeby ten obiekt 
który w tej chwili mamy stał się obiektem dla wszystkich dzieci ze wszystkich szkół, by 
dzieci mogły z niego korzystać i z tego wynikła by ta umiejętność nauki pływania. 
Dziękuję. 
Wiera Masajło – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, ja mam 



obowiązek odczytać wam interpelację mieszkańców ulicy Moniuszki, którzy się właśnie do 
mnie zwrócili w ważnej dla nich sprawie. Mieszkańcy ul. Moniuszki zwracają się z 
uprzejmą prośbą o umożliwienie wykonania odprowadzenia wód deszczowych z tej ulicy. 
Obecnie nasza ulica ma nawierzchnie asfaltową, podczas obfitych opadów w porze letniej 
woda deszczowa padająca na nawierzchnię ulicy nie mieści się między krawężnikami i w 
miejscu ich zmniejszenia wlewa się zalewając niżej położone posesje. Nie trzeba wyjaśniać 
jak trudne jest usunięcie wody z piwnicznych pomieszczeń i ich osuszenie, znajdujące się 
tam sprzęty ulegają zniszczeniu. Sytuacja taka powtarza się co roku i jest dla nas 
uciążliwym problemem. Prosimy o wnikliwe rozpatrzenie naszej prośby, lista z podpisami 
mieszkańców znajduje się do wglądu u Burmistrza. Mieszkańcy ulicy Moniuszki. 
Chciałabym do tego dodać uzupełnienie tej interpelacji najbardziej poszkodowanych 
mieszkańców ulicy Moniuszki. Znam ta sprawę, rozmawiałam z wieloma mieszkańcami tej 
ulicy, byłam na spotkaniu mieszkańców tej ulicy z Burmistrzem. Na dzień dzisiejszy 
mieszkańcy nie domagają się regulacji koryta rzeki ani modernizacji mostów mogących 
poprawić jego przepustowość, chcą jedynie aby latem i jesienią ich działki i piwnice nie 
były zalewane wodą. Wiem że pod względem prawnym wszystko jest w porządku ale liczy 
się też aspekt społeczny, aspekt ludzki, mentalności ludzi nie da się tak szybko zmienić, 
proszę zrozumieć tych starszych mieszkańców którzy nie chcą rezygnować z ogródka z  
warzywami, czy mają wielki sentyment do swojej piwnicy czy dorobku i nie chcą się z nim 
rozstać. Rozstanie z nim mogą przypłacić zdrowiem a przecież tego nie chcemy, nie należy 
tego problemu bagatelizować dlatego jeszcze raz o ile jest to możliwe apeluję o pomoc tym 
ludziom. Dziękuję. 
Wiesław Rakowicz - w związku z tym, że miałem się tematem zająć w sprawach różnych 
no ale patrząc na ważność problemu który mają inni radni ten uważam za nie mniej ważny. 
Szanowni Państwo 2 marca tego roku klub radnych PO złożył projekt uchwały 
obywatelskiej zmieniającą bonifikaty od sprzedaży mieszkań komunalnych, nie wszyscy 
Państwo mieli dostęp bo rzecz w sumie jest jeszcze ciepła ale ja kserokopię państwu 
rozdam i państwo się z nią zapoznacie a ja przy okazji wyjaśnię czemu ma to służyć. Temat 
dla nas nie jest niczym nowym ponad pół roku temu burmistrz zgłosił odpowiednie 
poprawki do uchwały o zmianie uchwały która dotyczy obrotu nieruchomościami także 
wracamy teraz do tego tematu. W związku z tym że od 2 marca zrobiłem krótkie 
rozpoznanie u moich kolegów i koleżanek radnych, dzisiaj mogę powiedzieć, że ten projekt 
przy bonifikatach sięgających do 90 % będzie bardzo trudny do przegłosowania. Odbyłem 
też rozmowę z burmistrzem, nie są to nasze jakieś specjalne ustalenia ale w związku z tym, 
że nie damy rady tego wprowadzić na sesję kwietniową chciałbym zgłosić akces i również 
prosić państwa o powołanie specjalnej komisji która zajęła by się tylko i wyłącznie tym 
tematem, czy te ulgi są czy nie są potrzebne, jak mogą służyć mieszkańcom bezpośrednio 
zainteresowanym, jak mogą pomóc w budowie mieszkań być może, nie będę ukrywał że 
jest to praca zbiorowa mieszkańców bloków zakładowych kolejowych i moich kolegów nie 
tylko radnych bo jeszcze z platformy a ta uchwała ma między innymi na celu 
spowodowanie żebyśmy dogłębnie zajęli się tematem bo sytuacja jaka w tej chwili nam się 
tworzy w mieście jest naprawdę bardzo trudna bo nic nie budujemy, jest tam taka 
wzmianka Państwo przeczytają nazwałem to grzechem zaniechania, my nie możemy 
zaniechać tak ważnych rzeczy jak budownictwo, ja wiem, że tematy nie są łatwe i nie są 
tanie, ale temu między innymi mogłaby służyć podjęta uchwała, bo za jej pomocą 
moglibyśmy zgromadzić spore środki rzędu powiedzmy 6-7-8 milionów złotych i 
moglibyśmy zacząć w pewnych systemach szczególnie zacząć budować dla ludzi młodych. 
Ważny temat o tyle, że my swoje zasoby komunalne mamy bardzo stare i one nowsze już 
niestety nie będą chyba, że zaczniemy budować a są możliwości żebyśmy stworzyli jakiś 
rozsądny zespół w którego skład weszli by również mieszkańcy zainteresowani, żeby te 



nasze idee przekładać jeszcze dalej, to moglibyśmy znaleźć coś naprawdę dobrego co by 
służyło nie jak niektórzy mówią obecnej kampanii wyborczej do rady, bo to co my 
ewentualnie chcielibyśmy zacząć to by się musiało ciągnąć przez 1,5 roku może nawet 2, 
ale stwarzałoby to jakąkolwiek możliwość dla młodych ludzi żeby nie uciekali, żeby 
zostali. Buduje się już, praktycznie rusza powolutku IKEA, będziemy mówić o Trywieży, 
rozrasta się PRONAR, my wcale młodych ludzi nie musimy tracić a oni z kolei nie muszą i 
nie powinni mieszkać cały czas u rodziców, dziadków, na stancjach i jeszcze nie wiadomo 
gdzie. Mieszkania komunalne budowane w różnych systemach są możliwe do 
wybudowania. Do nas by należało żebyśmy spowodowali, używając wszystkich możliwych 
zgodnych z prawem powiedzmy chwytów,żebyśmy zminimalizowali jakoś udziały tych 
naszych młodych ludzi w tych właśnie mieszkaniach które zamierzmy budować. Między 
innymi właśnie temu miałaby służyć nasza uchwała. Mam nadzieję że Pan Burmistrz 
pochyli się nad problemem byśmy mogli tylko i wyłącznie o tym rozmawiać. Dziękuję. 
Bogusław Łabędzki - ja chciałbym wystąpić do Pana Burmistrza z takim wnioskiem o 
wystosowanie danych statystycznych ilości dzieci poszczególnych roczników począwszy 
od trzylatków po klasy gimnazjalne, by stworzyć obraz rozmieszczenia szkół w niedalekiej 
przyszłości no i przewidzieć planowanie sieci szkół w mieście. Dziękuje.  
Grzegorz Surel - Panie Burmistrzu, Wysoka Rado - moja interpelacja dotyczy 
szkodliwego oddziaływania pewnego mieszkańca, na środowisko, na otoczenie. Otóż jest 
na ulicy Wierobieja, szczególnie róg Batorego i Wierobieja mieszkaniec który non stop pali 
opony. Wiadomo jaki jest to smród uciążliwy. On pali tymi oponami przez cała zimę i po 
prostu mieszkańcy zawiadamiają policje i policja przyjeżdża i nie ma na niego sposobu bo 
on nie ma dochodu i jedynym opałem są opony. Firmy wulkanizacyjne podrzucają jemu 
opony i on nimi pali, dlatego też moja interpelacja dotyczy tego aby jakoś wspólnie 
rozwiązać tą sprawę, żeby nie stwarzał takiej uciążliwości dla otoczenia i dla środowiska. 
Dziękuję. 
Leonard Kulwanowski - czy radni chcą jeszcze zgłosić swój głos w ramach interpelacji? 
Nie widzę, a zatem zakończyliśmy zgłaszanie interpelacji tutaj w punkcie 4, chcę tylko 
dodać, Pan Rakowicz tutaj przed chwilą wspominał o projekcie klubu radnych PO, chcę 
tylko potwierdzić, że 2 marca wpłynęło do Biura Rady Miasta Hajnówka projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta w sprawie o której mówił tutaj Pan Rakowicz jako 
przewodniczący klubu. Oczywistą jest rzeczą że nie możemy samego projektu poddawać 
od razu pod dyskusję, jest pewna procedura naszego postępowania, dlatego też 
przekazaliśmy projekt Panu Burmistrzowi i będziemy to analizowali podczas posiedzeń 
komisji, ja chcę tylko zapewnić Pana że będę się starał żeby w miarę możliwości jakie 
posiada Rada żebyśmy mogli go jak najszybciej analizować i podjąć jakieś decyzje które 
będą już tylko i wyłącznie w rękach Rady 

  
Do punktu 5 porządku obrad -Informacja o działalności Burmistrza Miasta 
Hajnówka  w okresie 10.12.2009 r. –02.03.2010 r. 
Leonard Kulwanowski - przechodzimy w tej chwili do punktu 5 naszego porządku, jest to 
informacja o działalności Burmistrza Miasta o kresie od 10.122009-2.03.2010 roku.. 
Pisemną informację tak jak zawszę burmistrz złożył radnym razem z innymi dokumentami. 
Czy są jeszcze pytania dotyczące treści sprawozdania?  
Alicja Chaniło  – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu ja mam takie dwa konkretne 
pytania. W ubiegłym roku byliśmy wszyscy na otwarciu tego Parku Wodnego i okazało się 
kiedy zaczęły się odwilże dach zaczął przeciekać, były podstawiane wiadra nie wiem 
dlaczego, kto odbierał ten basen i dlaczego taka sytuacja się wytworzyła bardzo 
nieciekawa, również rynny które tu od ulicy Piłsudskiego były tak oblodzone, że to groziło 
jakimś kalectwem, nieszczęściem, nie wiem, jest Pan Dyrektor, może nie zauważył tego, 



nie wiem co to się stało, w każdym bądź razie sytuacja była nieciekawa. Teraz druga 
sprawa to jest schronisko „Ciapek:”. Otrzymało w tym roku 60  tys.  złotych, ale ilość psów 
wałęsających się po naszych ulicach wcale się nie zmniejszyła, jest ich coraz więcej. Ja 
dzwoniłam w czwartek przez pół dnia do „Ciapka” aż w końcu w piątek byłam tu w 
Urzędzie Miasta rozmawiałam z Panią, która odpowiada za to schronisko i bardzo bym 
prosiła bo nie wiem do kogo już mam się zwrócić, żeby tych psów wałęsających się po 
naszym mieście było mniej, teraz jest ciepło tych psów jest więcej, ludzie je dokarmiają bo 
wiadomo że zwierzęta muszą być dokarmiane ale nie przez ludzi pod sklepem, no nie wiem 
w jakiś sposób te Panie, czy zmusić no nie wiem jak, żeby one jeżdżąc i zabierając te psy 
starały się zabrać, żeby nie było ich po 10 po 12 wałęsających się psów prawie na każdej 
ulicy. Nie wiem czy tylko Judzianka ma takie szczęście że tych psów jest pełno, i pojawiają 
się nowe małe pieski, słuchajcie no nie wiem co my zrobimy jeżeli nie będzie jakiejś 
większej odpowiedzialności kierownictwa tego „Ciapka”. Także proszę na to zwrócić 
uwagę. Dziękuję. 
Leonard Kulwanowski – ja nie przerywałem Pani bo porusza Pani rzeczywiście problem 
bardzo istotny na terenie miasta, ale proszę Państwa Radnych skupmy się teraz nad treścią 
sprawozdania z działalności Burmistrza bo w tym punkcie jesteśmy, i zadać konkretne 
pytania jeżeli w tym temacie nas coś interesuje, dlatego z całym szacunkiem Pani Alicjo ale 
chciałbym abyśmy skupili się już nad treścią  sprawozdania. Proszę bardzo kontynuujmy. 
Wiktor Dzik  - Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja tutaj chciałbym 
do jednego stwierdzenia w miarę możliwości wyjaśnień 18 lutego Miasto Hajnówka 
uczestniczyło w zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej i  jeżeli przy 
okazji parę  wyjaśnień odnośnie psów to chciałbym tutaj zwrócić uwagę na to że tych psów 
jest rzeczywiście sporo, może w mieście jest mniej ale mnie interesuje sprawa, mówi się tu 
o dotacji dla Policji i interesuje mnie czy planuje się jakiś rodzaj Straży Miejskiej? Czy na 
okres letni dodatkowa ochrona dla mieszkańców, dla miasta, czy coś takiego jest 
planowane? Dziękuję. 
Leonard Kulwanowski – czy są jeszcze pytania? O, dzisiaj wyjątkowo mało pytań. W 
takim razie Panie Burmistrzu proszę aby Pan ustosunkował się do tych pytań  
Anatol Ochruciuk  – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja w sprawie Parku i 
schroniska „Ciapek” dlatego że to nie były pytania a raczej zgłoszone wnioski, natomiast w 
sprawie zebrania Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej, tak jak mówiliśmy wcześniej 
zawsze takie zgromadzenia odbywają się raz na kwartał i w każdym takim posiedzeniu 
mam obowiązek uczestniczyć, mogę powiedzieć że wiele na to wskazuje, że sprawa 
budowania dla tego regionu Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Dubiażynie oddala 
się. Trudno dzisiaj określić kiedy taka inwestycja będzie zrealizowana i czy w ogóle będzie, 
mamy taka informację i ja przekazuje. W przypadku naszego miasta już realizujemy we 
własnym zakresie inwestycje które na długie lata nawet gdzieś do 30 lat powinny rozwiązać 
problem gospodarki odpadami komunalnymi. Będziemy zastanawiać się co dalej jeśli 
chodzi o nasz udział w tym związku. Dziękuję 
Leonard Kulwanowski – proszę Państwa wyczerpaliśmy punkt 5 i skoro nie ma więcej 
pytań do treści sprawozdania to przystępujemy do głosowania nad przyjęciem 
sprawozdania złożonego przez Burmistrza. Informuję że radni głosowali w sposób 
następujący - 20 radnych było za przyjęciem sprawozdania,  a więc stwierdzam że 
sprawozdanie zostało przyjęte. W glosowaniu udział wzięło 20 radnych. Teraz proszę 
Państwa chce przypomnieć, że naszym gościem jest radny sejmiku wojewódzkiego Pan 
Mikołaj Janowski. Ustaliliśmy, że w tym punkcie zawsze po sprawozdaniu burmistrza, 
jeżeli Pan sobie będzie tego życzy może Pan nas poinformować o różnych sprawach które 
są ciekawe dla miasta i życia tam w Białymstoku. Proszę bardzo Mikołaj Janowski - 
Dziękuję Panie Przewodniczący, ja myślę, że może ja zbyt dużo gadam a dzisiaj 



skorzystam i lepiej nic nie mówić. Są pewne sprawy realizowane natomiast dziękuję za 
zaproszenie. Dziś oczekiwałbym zadań do realizacji i życzę dla Rady owocnych obrad i 
zadań jeżeli by były do mojej realizacji. 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 10.12.2009 r. –
02.03.2010 r.- załącznik nr 3. 

  
Do punktu 6 porządku obrad -Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach, 
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejska Hajnówka. 
Leonard Kulwanowski –w punkcie 6 jest sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i 
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Hajnówka. Taka informacja została 
przekazana przez Panią inspektor Jolantę Stefaniuk która udzielała dodatkowych wyjaśnień 
wtedy kiedy były posiedzenia komisji. Czy są jeszcze jakieś niejasności, pytania związane z 
tym? 
Zdzisław Wiatrowski  – to sprawozdanie dla nas radnych jest troszeczkę powiedzmy nie 
zrozumiałe. To sprawozdanie, ja to tak odbieram,jest kierowane do Pana Burmistrza bo 
powiedzmy on jest kwestorem on jest pracodawcą dla szkół i to co w tym sprawozdaniu 
zostało ujęte powinno skłonić Pana Burmistrza do wyciągnięcia wniosków z tych 
informacji które tam zostały zawarte. Moje pytanie jest takie - czy wnioski jakieś Pan 
Burmistrz wyciągnie i czy podejmie działania by te informację które mówią że trzeba 
trzeba dopłacać, czy to ulegnie zmniejszeniu? Czy to powiedzmy będzie się powtarzało w 
przyszłości? Dziękuję, 
Leonard Kulwanowski – jeśli nie ma więcej pytań związanych z tym projektem, to Panie 
Burmistrzu czy życzy Pan sobie udzielić odpowiedzi? Proszę, 
Anatol Ochryciuk  - każda gmina musi takie sprawozdanie przygotować i je przygotowuje, 
składa je swojej radzie, tak samo my to zrobiliśmy. W skali miasta był to wydatek netto 140 
tys. zł. I to jest ułamkowa część procenta wydatków na wynagrodzenie nauczycieli, czyli 
skala błędu była minimalna. Natomiast wnioski będą wyciągnięte przy okazji tworzenia 
planów roku szkolnego następnego. Dziękuję. 
Leonard Kulwanowski - proszę Państwa zatem przystępujemy do głosowania. Informuję 
że radni głosowali w sposób następujący - radni głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
sprawozdania a zatem stwierdzam że sprawozdanie przez radnych zostało przyjęte. W 
glosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach, przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejska 
Hajnówka – załącznik nr 4.  

  
Do punktu 7 porządku obrad - Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Mias ta 
Hajnówka z kontroli problemowej przeprowadzonej w Zakładzie Gospodarki 
Mieszkaniowej w Hajnówce  
Leonard Kulwanowski -jesteśmy w punkcie 7 - Informacja Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Hajnówka z kontroli problemowej przeprowadzonej w Zakładzie Gospodarki 
Mieszkaniowej w Hajnówce, proszę zatem Przewodniczącego Komisji Pana Mikołaja 
Szarejko o przypomnienie celów kontroli i wniosków z kontroli. 
Mikołaj Szarejko  - kontrola zajęła się kontrolą trybu umarzania i odraczania spłaty 
należności i tutaj losowo wybraliśmy kilkanaście spraw tzn. dotyczyło to lokali i osób 
fizycznych i instytucji. Większych uwag do zasad rozkładania na raty czy spłaty nie było 
jedynie taki wniosek się nasunął że z jednej strony dotujemy różne instytucje jako Urząd 



Miasta a później są problemy ze ściągnięciem należności i właśnie taki wniosek się nasunął 
żeby ZGM zwiększył czynności windykacyjne wobec tych instytucji i firm, bo są dotowane 
a jednak zalegają z płatnościami mieszkaniowymi.  
Leonard Kulwanowski - to wszystko tak? Czy radni mają jakieś pytania do tej informacji? 
Nie widzę a zatem chcę tylko przypomnieć, że Komisja Spraw Społecznych i Infrastruktury 
Komunalnej przyjęły tę informację zaś Komisja Polityki Gospodarczej zostawiła decyzję na 
sesję, taka była sytuacja wtedy kiedy dyskutowaliśmy w czasie posiedzeń komisji. Skoro 
nie ma pytań to przystępujemy do głosowania. Informuję, że radni głosowali w sposób 
następujący - radni głosowali jednogłośnie za przyjęciem informacji, więc stwierdzam że 
informacja z kontroli została przyjęta. W glosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka z kontroli problemowej 
przeprowadzonej w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej w Hajnówce – załącznik nr 5.  

  
Do punktu 8 porządku obrad - Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Mias ta 
Hajnówka z kontroli  przeprowadzonej w dniu 27.01.2010 r. w zakresie  okoliczności, 
zasadności   i zgodności z prawem, przyznania Nagrody Burmistrza  Miasta 
Hajnówka z okazji Dnia Edukacji Narodowej w październiku 2009 r.    
Leonard Kulwanowski - proszę Państwa punkt 8 porządku obrad - informacja Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka z kontroli przeprowadzonej w dniu 27.01.2010 roku na 
wniosek radnego Bogusława Łabędzkiego przedstawiciela Koła Prawa i Sprawiedliwości w 
zakresie okoliczności, zasadności, i zgodności z prawem przyznania nagrody Burmistrza 
Miasta Hajnówka z okazji dnia Edukacji Narodowej w październiku 2009 roku. Chce tylko 
jeszcze przypomnieć, że po uzyskaniu stanowiska Komisji radni mieli możliwość 
przeczytania, zapoznania się z treścią tego sprawozdania, proszę zatem jeszcze 
Przewodniczącego aby powiedział jakie są ustalenia.                                                                                                                                  
Mikołaj Szarejko  – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, tak jak Pan 
Przewodniczący powiedział Komisja zajęła się tym problemem, tak jak przypominał 
trzykrotnie zbieraliśmy się w tej sprawie, pierwszy raz było takie spotkanie organizacyjne, 
zbieranie materiałów, później było posiedzenie merytoryczne i na 3 posiedzeniu 
zatwierdzaliśmy protokół z kontroli. Staraliśmy się wnikliwe tym tematem zająć, tak jak z 
informacji tu wynika, nagroda została przyznana zgodnie z przepisami prawa czyli zgodnie 
z naszą uchwałą która przyjęliśmy 31.03.2009 roku. w sprawie wynagradzanie nauczycieli i 
przyznawania im dodatku funkcyjnego, motywacyjnego itd. Za wnioskiem głosowało 5 
radnych, przeciw był jeden głos, w uzasadnienie szczegółowo staraliśmy się tutaj opisać. 
Bo nawet był artykuł w tej sprawie, ja się tak odniosę, że nie było wniosku Dyrektora 
Szkoły, ja uważam że wniosek był, nie był to tytuł wniosek, tylko poprosił z treści pisma 
które Pan dyrektor Chudek pisał do Pana Burmistrza przedkładając i opiniując Panią Alinę 
P. na końcu tego pisma, ja zacytuję „uhonorowanie jej za wieloletnią pracę nauczycielską, 
działalność na rzecz środowiska nauczycielskiego i lokalnego nagrodą Komisji Edukacji 
Narodowej będzie wspaniałym podsumowaniem dokonań dydaktyczno – wychowawczych 
Pani Aliny P.” dla mnie to oznacza że wystąpił z wnioskiem, nie musi być nagłówku że to 
jest wniosek, to może wynikać z treści pisma i tak komisja to zaakceptowała. To tyle.   
Leonard Kulwanowski – czy w związku z ta informacją są pytania?  
Bogusław Łabędzki – Panowie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, ja 
chciałbym przy okazji tej sprawy, bo właściwie z czego ona wynika, wynika z braku 
szczegółowego opracowania dla miasta procedury zgłaszania kandydata do nagrody 
Burmistrza z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Chciałbym wnioskować o stworzenie takich 
procedur w których będzie miejsce na wyszczególnienie osiągnięć szczególnych tego 
nauczyciela którego dyrektorzy placówek będą zgłaszali do nagrody Burmistrza. Myślę, że 
to pozwoli nam w przeszłości uniknąć tego typu sytuacji. Wniosek brzmiał by wtedy tak - 



wniosek o opracowanie procedury oraz wzoru formularza dla nominowanego do nagrody 
Burmistrza Miasta nauczyciela. Dziękuję.  
Leonard Kulwanowski - czy są jeszcze jakieś uwagi? Nie widzę. Proszę Państwa 
pozwólcie że kilka zdań też przedstawię, proszę to traktować jako wypowiedź radnego a nie 
przewodniczącego. Wniosek który przedstawił Pan Łabędzki jest jak najbardziej do 
przyjęcia bo to służy porządkowaniu tego problemu w sprawach organizacyjnych, za pewne 
tak będzie lepiej, ale proszę zwrócić uwagę jaka była treść wniosku Pana Łabędzkiego 
związanego właśnie z ta nagrodą. Ona świadczy o tym, że zarówno Pan Łabędzki jaki 
dyrektor Zespołu po prostu popełnili błąd przyjmując pewną przesłankę. Tą przesłanką był 
fakt, że Pani która otrzymała nagrodę po prostu nie jest nauczycielem czynnym. I w jednym 
i w drugim przypadku ta sytuacja była eksponowana, że jej się ta nagroda nie należy. 
Gdyby przyjmują taki tok myślenia jak sądzę, obaj Panowie zasugerowali że nauczyciel 
czynny to jest ten którego widzimy na terenie szkoły, on pracuje i ma pewne obowiązki. 
Jeżeli przyjąć taką zasadę to rzeczywiście tej Pani tam nie ma. Ale od strony prawnej jeżeli 
popatrzymy, to pracodawcą jest w tym przypadku dyrektor i to jest prawda która jest w 
ogóle bezdyskusyjna. Ta Pani bierze z tamtej szkoły wynagrodzenie i w związku z tym tak 
samo odprowadza 1% kwoty swojego wynagrodzenia w skali roku na fundusz nagród. W 
związku z tym tutaj po prostu, dziwię się tylko Panu dyrektorowi który właśnie jak gdyby 
się wycofywał, bo stwierdzał w wywiadach, że po prostu Pani która została wyróżniona 
nagrodą nie jest nauczycielem czynnym a w związku z tym no to nie jest jego problem. 
Więc dlatego też chciałbym zwrócić uwagę tutaj na problem znajomości prawa. Bo 
wniosek Pana Łabędzkiego, podkreślam to raz jeszcze jest wnioskiem dobrym i tak chyba 
trzeba w tym kierunku iść, że kiedy mamy jakieś sytuacje nie dopracowane to teraz jest 
nasz ostateczny wniosek i zajmujemy takie stanowisko że trzeba to uporządkować, ale 
proszę zwrócić uwagę na fakt zgłoszenia tutaj tych zastrzeżeń dot. przyznania nagrody, w 
wyniku tych całych działań komisji wynika z faktu że nie przekroczono prawa po prostu 
jest to sytuacja taka troszkę inna niż zwykła, po prostu nauczyciel został oddelegowany do 
pracy gdzieś, ale nadal jest nauczycielem tej szkoły. Tyle mojego, prywatnego zdania, na 
temat tej sytuacji. Uważam że trzeba pytać, i to co zrobił Pan radny Łabędzki jest dla mnie 
sytuacją naturalną, że chce żeby pewne sytuacje sprawdzić, dowieść pewnych racji, ale 
formułując wnioski trzeba też dokładnie czytać i zapoznać się z pewnymi sytuacjami. Nie 
chciałbym żebyśmy prowadzili polemikę. 
Bogusław Łabędzki – postaram się aby to nie miało charakteru polemicznego, otóż chcę 
zwrócić uwagę że rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej na które powołuję się Pan 
Chudek jak też ja do niego się odnosiłem składając wniosek do Komisji Rewizyjnej, jest to 
akt prawny który w momencie składania wniosku był aktem nowym. Toteż paragraf 5 tego 
rozporządzenia właściwie nie doczekał się rozstrzygnięcia administracyjnego, dlatego tez 
interpretacja w tej chwili jest taka dosyć swobodna. 
Leonard Kulwanowski – Proszę Państwa to był punkt 8 Informacja Komisji Rewizyjnej. 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania. Informuję 
że radni głosowali w sposób następujący - za przyjęciem informacji było 16 osób, przeciw 
nie było i 4 osoby wstrzymały się od głosu. Stwierdzam zatem, że informacja Komisji 
Rewizyjnej została przyjęta. W glosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Bogusław Łabędzki - ja jeszcze zgłaszałem taki wniosek dot. opracowania procedury, czy 
on będzie przegłosowany?  
Leonard Kulwanowski - ja uważam że to jest tak prosta i jednoznaczna sytuacja Pani w 
dziale oświaty że chyba to jest bardzo proste. Panie Burmistrzu czy Pan się ze mną zgadza?  
Anatol Ochryciuk  -Tak, zgadzam się., 
Leonard Kulwanowski – czyli przyjmujemy to jako sugestię do działu oświaty, na pewno 
słuszną. W taki razie przegłosujemy żebyśmy nie mieli żadnych wątpliwości. Proszę 



uprzejmie żeby Pan Łabędzki jeszcze raz sformułował ten swój wniosek.  
Bogusław Łabędzki - wniosek o ustalenie procedury oraz formularza zgłoszeniowego dla 
nominowanego do nagrody Burmistrza Miasta z okazji Dnia Edukacji Narodowej  
Eugeniusz Saczko – to musi być zmiana uchwały bo to jest uchwała, więc to musi być 
wniosek o zmianę uchwały. 
Leonard Kulwanowski – ja sugeruję jeżeli Pan jako wnioskodawca wyraża zgodę, żeby w 
tej chwili była to sugestia związana ze zmiana. Pani prawnik jakie jest Pani stanowisko?  
Eugenia Ostapczuk - tutaj jeżeli Pan proponuje taki wniosek to rada nie może nie zgodnie 
z prawem zobowiązać do pracy także to jest tak jak Pan Saczko stwierdził element uchwały 
dot. regulaminu wynagradzania nauczyciel ale można rozważyć, nie należało by tutaj 
glosować tego wniosku, tylko zastanowilibyśmy się czy to jest zgodne z prawem czy nie. 
Bogusław Łabędzki - ja postaram się przygotować podstawy prawne do opracowania tego 
wniosku. 
Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka z kontroli  przeprowadzonej w dniu 
27.01.2010 r. w zakresie  okoliczności, zasadności   i zgodności z prawem, przyznania 
Nagrody Burmistrza  Miasta Hajnówka z okazji Dnia Edukacji Narodowej w październiku 
2009 r. – załącznik nr 6.   

  
Do punktu 9 porządku obrad - Wybór przedstawiciela Rady Miasta Hajnówka do  
Społecznej Komisji Mieszkaniowej.  
Leonard Kulwanowski – proszę Państwa więc jesteśmy w punkcie 9 - wybranie 
przedstawiciela Rady Miasta Hajnówka do Społecznej Komisji Mieszkaniowej. Z uwagi na 
zakończenie kadencji Społecznej Komisji Mieszkaniowej zachodzi potrzeba abyśmy ze 
swojego grona wytypowali naszego przedstawiciela. Dotychczasowym przedstawicielem 
Rady Miasta Hajnówka była Pani Walentyna Ostaszewska. Dwie komisje - Komisja Spraw 
Społecznych i Infrastruktury Komunalnej Samorządu zgłosiły kandydaturę Pani 
Ostaszewskiej aby została nadal na tym stanowisku. Czy są jeszcze inne propozycje? Czy 
zostajemy przy kandydaturze tej Pani? Czy pani wyraża zgodę na kandydowanie? 
Nie widzę wniosków i radna wyraziła zgodę, czy komisje podtrzymują nadal swój 
wniosek? W takim razie przystępujemy do głosowania za tym czy Pani Walentyna 
Ostaszewska zostaje nadal przedstawicielem Społecznej komisji Mieszkaniowej? Informuję 
że radni głosowali w sposób następujący - radni przyjęli w głosowaniu że Pani Ostaszewska 
będzie naszym przedstawicielem. Za glosowało 19 radnych, głosów przeciw nie było, 1 
radny wstrzymał się od  głosu. W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  

  
Do punktu 10 porządku obrad  

 A/ Leonard Kulwanowski - punkt 10 a - udzielenie pomocy finansowej. Projekt uchwały 
dotyczy udzielenia z budżetu miasta Hajnówka pomocy Samorządowi Województwa 
Podlaskiego na przebudowę chodników drogach wojewódzkich, dotyczących ulicy 
Piłsudskiego i 3 Maja.  Dokładnie ten paragraf brzmi w następujący sposób - pomoc 
finansowa o której mowa zostanie przekazana w formie dotacji celowej ze środków 
budżetu w 2010 roku w wysokości 150 tys. zł na wykonanie własnych zadań bieżących. 
Czyli województwo daje nam 150 tys my dokładamy tez taką kwotę i mamy piękne 
chodniki na tych dwóch ulicach. Taki jest sens dofinansowania. Wszyscy radni podczas 
posiedzeń komisji zaakceptowali taki projekt uchwały, czy w tej chwili mamy jeszcze 
jakieś uwagi?                              
Wiesław Rakowicz - Panie Przewodniczący na naszej komisji była taka uwaga, prośba 
żeby na sesji podać zakres rzeczowy, co zostanie zrobione jakie chodniki, w jakiej 
ilości, czy nie będzie to tak że na jednej ulicy zrobi się 10 metrów na drugiej 200 
metrów bądź odwrotnie, w którym miejscu? w związku z czym prośba nasza taka jest 



żeby na sesji dzisiaj Pan burmistrz bądź inna osoba znająca ten temat poinformowała 
nas gdzie zostaną wykonane chodniki i jak za te pieniądze. Dziękuję                                                                                                 
Andrzej Popow - ja chciałem jeszcze zapytać się jeszcze w związku z budowa 
chodnika i przebudową dróg wojewódzkich, czy również zaplanowane są ścieżki 
rowerowe w trakcie przebudowy?                                                                                      
Anatol Ochryciuk  – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, kwota 300 tys. złotych na 
pewno nie wystarczy na to by przy okazji wybudować ścieżki rowerowe. Zawsze na 
wiosnę przedstawiciel dróg wojewódzkich wspólnie z nami dokonuje oględzin 
chodników, wtedy wybiera się które chodniki w pierwszej kolejności zostaną 
przebudowane, czyli to jest jeszcze przed nami, zatem ulica 3 Maja i Piłsudskiego w 
pierwszej kolejności.                                                                                  
Leonard Kulwanowski – dobrze, zatem wątpliwości zostały rozwiane. Przystępujemy 
do głosowania projektu uchwały Informuje że radni głosowali w sposób następujący - 
radni głosowali w sposób jednogłośny za przyjęciem. Głosowało 19 radnych. 
Stwierdzam zatem że projekt uchwały został przyjęty. 
Uchwała Nr XXXIV/197/10 w sprawie udzielenia pomocy finansowej – załącznik nr 7. 

 B/ Leonard Kulwanowski - punkt 10 b.: zmiany budżetu Miasta na 2010 rok. 
Przypominam że zmiany dotyczą planów dochodów wydatków, aktualizacji zadań 
inwestycyjnych oraz uzyskanych środków z fundacji Eko Fundusz i programu 
operacyjnego Województwa Podlaskiego. Radni otrzymali pełne zestawienie zmian w 
formie załączników do projektu uchwały. Proszę Przewodniczących komisji o 
przedstawienie opinii.                                                                             
Grzegorz Tomaszuk – Komisja Polityki Gospodarczej wnioskuję przyjęcie projektu. 4 
radnych za projektem, przeciw nie było, 2 radnych wstrzymało się od głosu.                     
Wiera Masajło – Komisja Spraw Społecznych też wnioskuje o przyjęcie.              
Wiktor Dzik  – Komisja wnioskuję przyjęcie projektu, za 4, przeciw nie było, 
wstrzymało się 2. Odnoście tego tematu mam zapytanie. W związku z tym że w 
grudniu mieliśmy budżet Miasta, później otrzymaliśmy pewne stanowisko Pana 
Burmistrza odnośnie wniosków zawartych w poszczególnych komisjach. Odpowiedź 
jedna otrzymała brzmienie następujące „istnieje potrzeba przebudowa ulicy 
Grunwaldzkiej obok ulicy Jagiełły, ulicy Nowowarszawskiej i ulic o asfaltowej 
nawierzchni wymagających remontu. Do tego tematu będzie można powrócić po 
przeprowadzeniu procedur przetargowych po wykonaniu prac projektowych 
zaplanowanych na rok 2010. Jeżeli będą wolne środki finansowe można będzie podjąć 
decyzję o przyjęciu na listę dodatkowych prac projektowych i chodzi mi to o ulicę 
Nowowarszawską którą w nowym ujęciu nie widać, ludzie o tym już wiedzą i 
przynajmniej chciałbym się dowiedzieć dlaczego ta ulica została pominięta. Ja nie 
neguje żadnej decyzji która została zawarta, ale w imieniu mieszkańców zadaje pytanie 
dlaczego ta ulica została pominięta? Chociaż stwierdzało się że jej stan jest nie 
najlepszy i wiadomo jest że odwlekając przeznaczenie na nią podjęcia planu.  Czy stan 
techniczny tej ulicy będzie pozwalał na to że ona w stanie takim wytrzyma do 2013 
roku. To jest ulica bardzo ważna. Dziękuję.                                                                                                                                 
Anatol Ochryciuk  – Panie radny Pan cytował tutaj wypowiedź że po przeprowadzeniu 
tutaj prac i procedur przetargowych. Otóż chcę powiedzieć że jeszcze żaden przetarg 
nie został przeprowadzony, więc przedwcześnie Pan wyrokuję. Lepiej się zapytać niż 
orzekać Panie radny.                                                  
Grzegorz Surel -  czy nie lepiej byłoby to zadanie przekazać nowej radzie no i od ulicy 
Wróblewskiego po ulicę Żabiej Górki to wtedy powstała by taka obwodówka 
Hajnówki.                                                                                                                               
Alicja Chaniło  – Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Chodzi mi o ulice Sosnową, Leśną 



jakoś to tak cały czas odwlekamy a wiadomo samochody jadą na plac od ulicy Leśnej i 
w tej chwili jest tak rozjeżdżona ta ulica że nie można ani przejść ani przejechać. Tutaj 
z tego wynika że dopiero będzie w tym roku robiona dokumentacja na ta ulicę i 
chciałam się zapytać kiedy w ogóle zaczną być te ulice asfaltowane. Kiedy wejdą 
konkretnie do planów Rady Miasta żeby ludzie mogli wiedzieć czy to będzie w roku 
2010 czy w 2020 na przykład.                                        
Leonard Kulwanowski – jeśli nie ma więcej pytań związanych w tym projektem 
uchwały to Panie Burmistrzu, bardzo proszę.                                                                   
Anatol Ochryciuk  - przy różnych okazjach wyjaśnialiśmy że robimy przygotowania 
do złożenia wniosku do Rządowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i ten 
wniosek będzie dotyczył roku 2011. aby pozyskać pieniądze z tych programów, trzeba 
spełnić określone kryteria. Uznajemy że takie ulice jak Leśna, Sosnowa droga do 
Judzianki Starej, ulica Spokojna ulica Daleka one wszystkie spełniają kryteria, łączą się 
drogą wojewódzką i częściowo z drogą powiatową jeśli chodzi o ulicę Wrzosową. 
Będziemy czynić starania by do końca sierpnia wszystkie prace projektowe na te 
wszystkie wymienione ulice zostały zakończone po to by we wrześniu przygotować i 
złożyć wniosek i liczyć na to że będzie on dobrze przyjęty na pozyskanie pieniędzy na 
realizację tych zadań w roku 2011. Takie zadania. Dziękuję. 
Leonard Kulwanowski- proszę Państwa a zatem punkt 10 b to były zmiany w 
budżecie Miasta a zatem przystępujemy do głosowania. Informuje że radni głosowali w 
sposób następujący: 16 osób było za, przeciw nie odnotowano i 4 osoby wstrzymały się 
od głosu. Stwierdzam zatem że radni projekt uchwały przyjęli. W głosowaniu udział 
wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/198/10 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2010 r. – załącznik 
nr 8. 

 C/ Punkt 10 c w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i za zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Uzasadnienie do projektu uchwały przygotował Sekretarz 
Gminy Pan Jarosław Grygoruk. W czasie posiedzeń komisji towarzyszył nam Prezes 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Pan Jerzy Aleksiejuk który wyjaśniał 
wszelkie wątpliwości jakie były zgłaszane. Proszę przewodniczących komisji o 
przedstawienie opinii na temat projektu.                   
Grzegorz Tomaszuk – Komisja Polityki Gospodarczej wnioskuje przyjęcie projektu, 4 
radnych było za, 1 radny był przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosu.         
Wiera Masajło – Komisja Spraw Społecznych, za przyjęciem tego projektu 
zagłosowało 4 radnych wstrzymało się 3 radnych. Głosowało 7 radnych                          
Wiktor Dzik  – Komisja Infrastruktury Komunalnej i Samorządu - za przyjęciem było 3 
radnych, przeciw był 1 radny, wstrzymało się od głosu 2 radnych. Głosowało 6 
radnych.                                                                                                        
Leonard Kulwanowski – proszę Państwa, czy ktoś z radnych chcę jeszcze zgłosić 
jakąś wątpliwość w związku z faktem że mamy wśród nas dziś Pana Prezesa. Proszę 
bardzo.                                                                                                                  
Wiesław Rakowicz - niekoniecznie obecność Pana Prezesa jest tu niezbędna żeby 
wątpliwości wyrazić. Jest to drugi rok w którym będę głosował przeciwko podwyżce. 
Nikt rozsądny nie potrafił mnie przekonać o tym, że ona jest potrzebna w ogóle. 
Powołujemy się tutaj na stopień inflacji itd. ale materiały którymi ja dysponuję z tych 
poprzednich 2 lat, można było przestudiować można było popatrzeć gdzie są duże 
koszty, gdzie koszty się zmieniały i osobowe i różne. Dzisiaj mamy tylko 
administracyjne głosowania. Jeżeli Państwa radnych to przekonuje to zagłosujecie 
Państwo za, mnie to co tutaj jest zapisane nie przekonuje w żadnej mierze, bo ja nie 
miałem, najmniejszej szansy tego sprawdzić i zobaczyć czy to można zrobić czy nie, 



czy powinno czy nie. Dziękuję.                    
 Eugeniusz Bołtromiuk - ja się chciałem zapytać Pana Prezesa, jaki jest zysk za rok 
2009 na wodzie i kanalizacji, bo wiem że to przedsiębiorstwo ma też przychody z 
innych źródeł, ale konkretnie na wodzie i kanalizacji.                                               
Bogusław Łabędzki - ja chciałbym takie dwie  rzeczy poruszyć. Przede wszystkim 
chciałbym prosić Pana Prezesa ażeby przedstawił nam korzystając z tego że 
mieszkańcy miasta będą mogli te wypowiedź obejrzeć, przedstawiano dla Pana na 
komisjach symulacje jednego gospodarstwa jak to wygląda, żebyśmy nie musieli tego 
później robić za Pana, natomiast drugie pytanie nie wiąże się z planowaną podwyżką 
ale planowaną przez Pana podwyżka zawiera element inwestycyjny i z tym się łączy 
moje pytanie. Co w tej chwili przedsiębiorstwo robi z produkowanymi odpadami w 
oczyszczalni, chodzi mi o ten nawóz który my mieliśmy sprzedawać on miał gdzieś 
tam trafiać na łąki czy na pola. Gdzie on w tej chwili jest magazynowany? Dziękuję.                                                                     
Zdzisław Wiatrowski  - korzystając z obecności Pana Prezesa chciałbym się zapytać o 
jedną rzecz. Jak na prace pańskiej firmy ma obecnie wpływ pływalnia? Ścieki, ta woda 
która jest oczyszczana trafia do oczyszczalni. Jak to wpływa na pracę? Czy ma wpływ? 
Jeśli ma wpływ to jaki? Dziękuję.                                           
Leonard Kulwanowski – jeśli nie ma więcej pytań to Panie Prezesie prosimy o 
udzielenie odpowiedzi.                                                                                                  
Jerzy Aleksiejuk – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado chciałbym 
udzielić informacji w takiej kolejności w jakiej były zgłaszane zapytania. Więc jeżeli 
chodzi o wniosek taryfowy Przedsiębiorstwo zgodnie z obowiązującymi przepisami 
składa rachunek wyliczeń, tabel, zawsze to robi bo tak nakazują obowiązujące przepisy 
w tej materii. Te tabele są do wglądu w biurze rady. Tak to było zrobione i w tym roku 
jak i w latach ubiegłych. Bo inaczej przedsiębiorstwo wniosku taryfowego nie może 
złożyć. Jeżeli chodzi o następne pytanie, w kwestii zysków i strat na działalności 
przedsiębiorstwa, jeżeli chodzi o rok 2009 to firma na bezpośredniej dostawie wody 
uzyskała dodatni wynik, w graniach 30 tysięcy, lecz już na odbiorze ścieków mamy już 
wynik ujemny. To różnicę między wynikiem dodatnim na dostawie wody a ujemnym z 
odbioru ścieków pokryliśmy z naszej dodatkowej działalności to znaczy z działalności 
budowlanej i handlowej którą to działalnością przedsiębiorstwo się zajmuję. Jeżeli 
chodzi o pytanie dotyczące wpływu dopłat za wodę i ścieki na gospodarstwo domowe, 
wzrost tych opłat nie jest duży w tym roku chce tu przypomnieć 0.7 grosza na wodzie 
0,9 grosza na metrze sześciennym ścieków i według naszych statystyk i naszych 
wyliczeń bo taki informacje i statystyki prowadzimy gospodarstwo domowe, taka 
jednostka podstawowa której jest najwięcej w naszym mieście, takie gospodarstwo 
domowe które pobiera 5 metrów sześciennych wody miesięcznie, z racji tego że 
sczytywanie wodomierza jest w systemie dwumiesięcznym rachunki przychodzą za 2 
miesiące. Ja tu Państwu powiem o czasie tego miesiąca i tutaj takie gospodarstwo 
przeciętnie płaci rachunki za wodę i ścieki w wysokości 27 zł i ok 80groszy 
miesięcznie. Wzrost taryf za wodę i ścieki który proponujemy do zatwierdzenia przez 
Państwa spowoduje wzrost tej opłaty o 0,89 grosza dla przeciętnego gospodarstwa 
domowego. Także to nie będzie taki dość znaczący wzrost w budżetach rodzin. 
Oczywiście są mieszkańcy i są gospodarstwa domowe które zużywają więcej wody i 
odprowadzają ścieków płaca większe rachunki, są gospodarstwa co płacą mniej ale ja 
tu podałem nasza średnią która otrzymaliśmy z naszych statystyki informacji. Jeżeli 
chodzi o wpływa opłat za wodę i ścieki na nasze działania inwestycyjne, to tak nie 
wątpliwe przyniesie to pozytywny efekt bo przed przedsiębiorstwem stoją poważne 
zadania związane z modernizacją stacji uzdatniającej wody która właściwie 
rozpoczęliśmy bo ogłosiliśmy przetarg i czekamy na wpływ ofert. Jak również z 



rozbudową kanalizacji sanitarnej Miasta o długości 2,9 km i modernizacją naszej 
oczyszczalni ścieków a szczególnie w tym momencie z modernizacją gospodarki 
osadowej, tutaj tez było pytanie w tej kwestii więc to przyniesie skutek pozytywny, 
firma będzie mogła sprawnie te inwestycje poprowadzić, tu nadmienię że 80 % na 
realizacje tych inwestycji pozyskano ze środków unijnych z programu inwestycyjnego 
Infrastruktura i Środowisko. Jeżeli chodzi o następne pytanie dotyczące osadów po 
ściekowych, tak, przedsiębiorstwo produkuje w wyniku oczyszczania ścieków, ten 
odpad zgodnie z obowiązującymi zasadami i trendami w Polsce jest wykorzystywany 
rolniczo, my mamy ustalone te działki z rolnikami którzy maja odpowiednie 
zezwolenia i badania którzy na te działki i przedsiębiorstwa nawożą ten osad.. skutek 
jest taki, że przedsiębiorstwo tego osadu nie ma, nie musi wywozić tego na wysypisko i 
ponosić przez to dodatkowych kosztów a dla rolnika skutek jest taki, że jest to pewnego 
rodzaju nawóz organiczny, efekty są dość widoczne w uprawach, odpowiednich 
uprawach bo nie we wszystkich można stosować i dlatego rolnicy są bardzo 
zainteresowani, nadmienię tutaj tez, że przedsiębiorstwo ma dokumentacje techniczną i 
w tym etapie również realizuję inwestycje jak również stara się o pozyskanie środków 
na kompleksowe.. gospodarki osadowej dla naszej oczyszczalni. Będziemy to czynić w 
miarę naszych możliwości z pozyskanych środków zewnętrznych, jeżeli chodzi o 
następny temat to jest temat wpływu pływalni na prace naszego systemu wodno 
kanalizacyjnego to tutaj chce powiedzieć że złego wpływu nie ma. Układ 
odprowadzania ścieków jest zamknięty, w pływalni pewna ilość ścieków dopływa do 
naszego systemu ale jest to taka ilość, która wcale nie zakłóca pracy oczyszczalni, nie 
są to ścieki dla nas szczególnie uciążliwe do oczyszczenia. Pozostaje fakt ekonomiczny 
bo mamy dodatkowego klienta który płacić będzie nam rachunki. Także prosiłbym 
Państwa o przychylne zatwierdzenie naszej propozycji jeśli chodzi o opłatę za wodę              
i ścieki. Dziękuję, 
Leonard Kulwanowski – proszę Państwa otrzymaliśmy dodatkowe wyjaśnienie i teraz 
przejdziemy do głosowania nad tym projektem uchwały. Informuje że radni głosowali 
w sposób następujący: 13 osób było za, przeciw była 1 osoba i wstrzymało się 6 osób 
od głosu - zatem stwierdzam że Rada Miasta projekt uchwały przyjęła. W glosowaniu 
udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/199/10 w sprawie zatwierdzenia taryf  za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków – załącznik nr 9.  

 D/ Leonard Kulwanowski - jesteśmy w punkcie 10 d w sprawie zmiany uchwały nr 
II/7/02 Rady Miasta Hajnówka z dnia 29 listopada 2002 roku. Przypominam, że 
uchwała dotyczy zmiany treści statutu Hajnowskiego Domu Kultury                         
Leonard Kulwanowski – wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie  i jeśli 
nie ma więcej pytań związanych z tym projektem uchwały to przystępujemy do 
głosowania. Informuje, że radni głosowali w sposób następujący - radni głosowali 
jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały, stwierdzam więc że został on przyjęty. 
Głosowało 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/200/10 w sprawie zmiany uchwały Nr II/7/02 Rady Miasta 
Hajnówka z dnia 29 listopada 2002 r. - załącznik nr 10. 

 E/ Leonard Kulwanowski – jesteśmy w punkcie 10 e przekazanie majątku Gminy 
Miejskiej Hajnówka na rzecz Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Hajnówce. 
Pisemne uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Pani 
Agnieszka Masalska, która w czasie posiedzeń komisji udzielała nam dodatkowych 
wyjaśnień. Czy mamy jeszcze jakieś wątpliwości związane z tym projektem uchwały?                         
Bogusław Łabędzki - Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, moja 
taka większa wątpliwość która pojawiła się przy tym projekcie uchwały dotyczy tego, 



czy my tak na prawdę musimy te udziały pod pole składowe na Górnym przekazywać 
na własność spółce, nad którą tak w zasadzie pewnej kontroli nie mamy, czy bez tego 
przekazania, abstrachując od tego że ja jestem przeciwnikiem tego, że ja jestem 
przeciwnikiem budowania tam pola składowego i zaraz to jeszcze będę chciał 
troszeczkę rozwinąć, ale czy to musimy robić? Czy to jest na prawdę prawnie istotny 
element? Gdybym mógł otrzymać odpowiedź już, ale chciałbym jeszcze kontynuować 
temat. Więc zadaje pytania, czy w tej chwili wymagane jest od nas przekazanie tego na 
własność PUK-owi pod budowę tego pola składowego?                                                                                                               
Anatol Ochryciuk  - Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych jest inwestorem budowy 
pola składowego i jako inwestor powinien mieć grunt na własność. Przypominam, że 
spółka PUK w 100 % należy do Gminy Miejskiej czyli w istocie rzeczy żaden tytuł 
własności nie wymyka się spod naszej kontroli.                               
Bogusław Łabędzki - dobrze ale ja bym chciał mimo wszystko w imieniu też 
mieszkańców, którzy oprotestowali zlokalizowanie w tym miejscu składowiska, 
chciałbym zwrócić uwagę na to, że zapewnienie Pana Burmistrza, że tam nie będą 
składowane odpady obojętne przerabiane w naszym zakładzie zagospodarowania 
odpadów z terenów innych gmin i powiatów no jak gdyby straci swoją moc bo wtedy 
nie Pan Burmistrz będzie dysponentem tego pola składowego tylko w całości Pan 
Prezes który wtedy nie udzielił odpowiedzi na to pytanie czy te odpady się tam znajdą, 
mieszkańcy trochę się tego obawiają ale miałem też okazję ostatnio proszę Państwa 
rozmawiać ze środowiskiem ornitologów, którzy zwrócili uwagę na taki fakt, przede 
wszystkim ten teren górniańskich łąk jest traktowany przez ornitologów jako na prawdę 
perełka ornitologiczna powiatu hajnowskiego i oni generalnie się tak dziwią że my po 
macoszemu z tym terenem się obchodzimy, mówią faktycznie bezpośredniego wpływu 
takiego drastycznego na życie ptaków które tam się gnieżdżą te składowisko może nie 
mieć ale mówią o tym, że część chorób które mogą dotyczyć ptaków w perspektywie 
10-15 lat może być związana ze zlokalizowaniem tam składowiska tj. choroby 
nowotworowe, choroby kości, choroby układu trawiennego ptaków, po prostu ujawnia 
się nie od razy ale po jakimś czasie  i jeszcze w tej chwili przeskoczę do tematu który 
zacząłem przy okazji pytania do Pana Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów i 
Kanalizacji bo ornitolodzy mówią czemu Hajnówka tak źle się obchodzi z ptakami? Ja 
jako „Łabędź” może podjąłem ten temat bo jest mi bliski może, ale mówią że osady 
nasze z tego przedsiębiorstwa wpływają na wody rzek leśnych i nie wiem czy Państwo 
wiedzą ale myśmy już wyeliminowali parę gatunków ptaków z Puszczy Białowieskiej 
przez to nie mamy takiego unikatu w Puszczy jak zielonka, taki mały ptaszek, on sobie 
mieszka.W dole rzeka Leśna zarasta i nie stwarza w tej chwili dla niego warunków, 
dlatego ja to mówię, ja się dziele z Państwem tym wszystkim , no i może wstrzymajmy 
się z przekazaniem tej działki, może z tym składowiskiem coś się jeszcze poprawi. 
Dziękuję.                                                         
Leonard Kulwanowski – Panie Burmistrzu czy zechciałby Pan się ustosunkować do 
tego bo tam sporo było wątków.                                                                              
Anatol Ochryciuk  - to jest temat, który wielokrotnie był omawiany, jeśli chodzi o 
lokalizację, to taka postawa tu nie budować, tylko pytanie gdzie?                                                                                
Bogusław Łabędzki - na Chemicznej, tam gdzie będzie zalew.                                     
Leonard Kulwanowski – zaraz zaraz, teraz ma głos Pan Burmistrz Panie szanowny 
radny.                                                                                                                      
Anatol Ochruciuk  – proszę Pana, Panie radny to jest nie poważna odpowiedź z Pana 
strony bo wiadomo, że tam w środku osiedle mieszkaniowe tym bardziej nie można 
lokalizować takich obiektów, już nie mówiąc o warunkach gruntowych, otóż gdzieś 
trzeba zlokalizować, nie ma wyjścia, mamy od kilkudziesięciu lat zapisywany teren pod 



budowę pola składowego, mamy przyjęte stosowne uchwały, jeśli chodzi o plan 
zagospodarowania przestrzennego, ten teren zapisany pod budowę pola składowego, 
nic tu się nie zmieniło, a gdy chodzi o towarzystwo ochrony ptaków które jest po części 
właścicielem i użytkownikiem łąk górniańskich to, to towarzystwo uznało konieczność 
budowy pola składowego bo to też są ekolodzy. Bez racjonalnego zagospodarowania 
odpadów komunalnych trudno mówić o ochronie przyrody Panie radny. 
Leonard Kulwanowski – uzyskaliśmy odpowiedzi, może nie wszystkie ale większość. 
Przechodzimy do głosowania. Informuję że radni głosowali w sposób następujący - 14 
osób było za przyjęciem projektu uchwały, przeciw była 1 osoba, i wstrzymały się od 
głosowania 4 osoby. Stwierdzam zatem, że Rada Miasta projekt uchwały przyjęła. 
Głosowało 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/201/10 w sprawie przekazania majątku Gminy Miejskiej 
Hajnówka na rzecz Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z o.o w Hajnówce – 
załącznik nr 11. 

 F/ Leonard Kulwanowski - jesteśmy w punkcie 10 e. - przekazanie majątku gminy 
miejskiej Hajnówka na rzecz Wodociągów i Kanalizacji w Hajnówce podobnie jak przy 
poprzednim projekcie pisemne uzasadnienie przedstawiła Pani Agnieszka Masalska, 
która w czasie posiedzeń komisji wyjaśniała nam wszystkie wątpliwości. Proszę 
przewodniczących komisji o przedstawienie opinii.                    
Grzegorz Tomaszuk - Komisja Polityki Gospodarczej jest za przyjęciem projektu 
uchwały, wszyscy radni głosowali za przyjęciem tego projektu.                                        
Wiera Masajło – Komisja Spraw Społecznych wnioskuje o przyjęcie projektu: za 
głosowało 4 radnych, przeciw nie było, wstrzymało się 3 radnych. Głosowało 7 
radnych.                                                                                                                              
Wiktor Dzik  – Komisja Infrastruktury Komunalnej i Samorządu wnioskuje o przyjęcie 
projektu za głosowało 5 radnych, przeciw nie było, wstrzymał się 1 radny. Głosowało 6 
radnych                                                                                         
 Leonard Kulwanowski – jeśli nie ma więcej pytań związanych z tym projektem 
uchwały to przystępujemy do głosowania. Informuje, że radni głosowali w sposób 
następujący - radni głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały, 
stwierdzam więc że został on przyjęty. Głosowało 19 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIV/201/10 w sprawie przekazania majątku Gminy Miejskiej 
Hajnówka na rzecz Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o w 
Hajnówce – załącznik nr 12. 

 G/ Leonard Kulwanowski - przed nami 3 kolejne punktu porządku obrad: 10 g, 10 h, 10 
i, mówię o tym dlatego, że dotyczą wszystkie trzy sprzedaży mieszkań, różnią się 
przede wszystkim tym, że są to inne nazwiska i przy pierwszym projekcie dotyczą 
tylko i wyłącznie udzielenia zgody na udzielenie bonifikaty nabywcom lokali, a przy 
pozostałych dotyczą jeszcze gruntów pod tymi mieszkaniami. Uzasadnienie każdej z tej 
uchwał przedstawiła pani Agnieszka Masalska Kierownik Referatu. Radni pozytywnie 
zaakceptowali wyżej wymienione uchwały w czasie posiedzeń Komisji Rady Miasta. 
Będziemy oczywiście głosować oddzielnie nad każdym z tych projektów, a zatem 
proszę Państwa punkt 10 g, czy są pytania i wątpliwości związane z tym projektem 
uchwały? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania. Informuję, że radni 
głosowali w sposób następujący - za było 19 osób, 1 osoba była przeciw głosów 
wstrzymujących nie było, stwierdzam zatem że projekt uchwały został przyjęty. W 
głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/203/10 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego dotychczasowemu najemcy– załącznik nr 13. 



 H/ Leonard Kulwanowski - następny projekt uchwały 10 k, tak ja powiedziałem zostały 
te uzasadnienia przekazane przez Panią Agnieszkę Masalską. Przystępujemy do 
głosowania. Informuję że radni głosowali w sposób następujący 19 osób było za 
przyjęciem, 1 osoba była przeciw, stwierdzam więc że projekt uchwały został przyjęty 
Uchwała Nr XXXIV/204/10 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie 
wieczyste ułamkowej części gruntu związanego z nabywana własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę – załącznik nr 14. 

 I/ Leonard Kulwanowski - trzecia uchwała 10 i, głosujemy więc. Informuję że radni 
głosowali w sposób następujący 19 osób było za przyjęciem, 1 osoba była przeciw, 
stwierdzam więc że projekt uchwały został przyjęty. Teraz ogłaszam 10 minut przerwy 
Uchwała Nr XXXIV/205/10 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie 
wieczyste ułamkowej części gruntu związanego z nabywana własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę – załącznik nr 15. 

  
Do punktu 11 porządku obrad - Wolne wnioski, zapytania. 
Leonard Kulwanowski - witam po przerwie, okazuje się że w czasie głosowania to jest 
projekt uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej to był punkt 10 a zaszła 
pomyłka w liczeniu , jest u nas w tej chwili podane że 19 osób głosowało za, sprzeciw ani 
głosów wstrzymujących nie było, a powinno być 18 osób za, głosów  przeciw nie było i 1 
osoba się wstrzymała, więc chcę aby Państwo przyjęli to do wiadomości, bo można by było 
w tej chwili powtórzyć głosowanie, ale myślę że możemy przyjąć te małą poprawkę bo nie 
zmienia ona wyniku głosowania. Dobrze więc teraz jesteśmy w punkcie 11, wolne wnioski 
i zapytania. Proszę radnych o zgłaszanie konkretnych pytań i ewentualnie wniosków które 
się Państwu nasuną.                                                   
Grzegorz Tomaszuk – ja mam takie pytanie, kilka tygodni temu ukazał się w gazecie 
Kurierr Poranny taki artykuł o likwidacji barier architektonicznych w Urzędzie Miasta. Czy 
planowana jest budowa tej windy? Co tam było powiedziane?                             
Bogusław Łabędzki – moje pierwsze pytanie jest troszeczkę sprowokowane informacją 
Pana Burmistrza, 6 miejsce w rankingu fundusze inwestycyjne samorządu, Pan Prezes 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji mówił, że rozbudowa oczyszczalni jest 
podyktowana koniecznością dostosowania do tego że miasto będzie się rozwijało, mamy 
też inwestować w mieszkania komunalne, żeby zapewnić mieszkania dla pracowników 
mam nadzieję,  że nie tylko z Trywieży i okolicznych miejscowości ale także z Hajnówki, 
więc chciałbym się zapytać przy tej okazji jakie są ostateczne plany budowy tego zakładu 
przez Pronar na tej działce którą kupili w warunkach preferencyjnych od miasta, ta budowa 
miała mieć charekter taki stymulujący, przez rok czasu kiedy się nie widzieliśmy z Panem 
Prezesem Pronaru czy coś się zmieniło? Czy perspektywa jest jakaś? Pojawiają się też 
pogłoski o sprzedaży Hamechu, mieszkańcy też się tym interesują, czy tam będą jakieś 
miejsca pracy. Następne moje pytanie, jak w tej chwili wygląda współpraca z kampania 
piwowarską marka „Żubr” bo oprócz tego co oni zrobili w mieście był kiedyś omawiany 
taki projekt zagospodarowania terenu przy starym basenie OSiR i miało to być miejsce 
rodzinnej rozrywki i wypoczynku, ja wiem że w tej chwili budowa tego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji może te plany pokrzyżować, ale może te miejsce rodzinnej rozrywki dało by się 
zlokalizować gdzie indziej, kampania swego czasu była taką budową zainteresowana. 
Następne moje pytanie dotyczy tego wniosku który się pojawił przy uchwalaniu uchwały 
budżetowej, ten wniosek dotyczył szczepionek przeciwko rakowi szyjki macicy, ja wtedy 
może i nie byłem zwolennikiem takiego rozwiązania, ale wydaje mi się że te ustalenia 
wtedy były takie że do marca opracujemy materiał, żeby w marcu czy ostatecznie w 



kwietniu podjąć decyzję. Mamy marzec, za chwilę kwiecień, święta tak jakby przyspieszają 
ten czas no i my tego materiału nadal nie ruszyliśmy. Ja myślę, że jednak opcja żeby to 
zapisać do budżetu była w tym przypadku słuszniejsza, zmobilizowało by to do 
zrealizowania tego tematu, chciałbym żeby jednak do tego wrócić i później się pojawia w 
moich pytaniach taki wątek oszczędnościowy. Pracownicy Hajnowskiego Domu Kultury 
ostatnio zaczęli na rzecz miasta oszczędzać na swoich płacach, tam dokonano regulacji płac 
chciałbym wiedzieć czy tylko pracownicy merytoryczni zostali objęci tymi 
oszczędnościami czy też dyrektor i pracownicy administracyjni także będą oszczędzać na 
rzecz miasta. Skąd moja wątpliwość? Bo planowana są też w dziedzinie oświaty 
oszczędności, one mają dotyczyć księgowych, intendentów. Chciałbym zapytać jakie są 
przewidywane oszczędności z tego idące? Jaka ta będzie oszczędność? Gdzie one też potem 
zostaną umieszczone? No i chciałbym też przy tej okazji zapytać ile tak naprawdę miasto 
oszczędziło na ograniczeniu etatów dla 2 z 4 zatrudnionych na terenie miasta pracowników 
gospodarczych przedszkoli miejskich? Dla dwóch obniżono etaty do ¾, powiem szczerze 
tak nawet po ludzku rzecz biorąc jednemu panu zostały trzy lata do emerytury w momencie 
skrócenia tej pracy, ja nie wiem czy to na prawdę miasto stanie z tego powodu na nogi. I 
tak pozostając w tym środowisku oświatowym, mówimy o wynagrodzeniu nauczycieli 
mówimy o problemach z tworzeniem nowych miejsc pracy dla nauczycieli, natomiast 
chciałbym żeby Pan Burmistrz odniósł się do tego że jeden z pracowników Urzędu Miasta 
oprócz wynagrodzenia wynikającego z zatrudnienia w Urzędzie, uzyskuje jeszcze dochody 
w wysokości około 3 tys. złotych, 3250 brutto, z tytułu tego że jest kierownikiem projektu 
„Atrakcyjna szkoła” i jest kierownikiem projektu „Przedszkolak z tradycją” czy nie lepiej 
by było, bo to jest tyle ile potrzebne jest na utworzenie jednego etatu nauczycielskiego, czy 
nie lepiej było by w ramach tych placówek zagospodarować. W jednej z tych placówek 
kierownik placówki jest kierownikiem więc nie ma to tak że musi to robić pracownik 
Urzędu Miasta. I to z moich pytań tyle. Dziękuje.                                                                             
Mikołaj Szarejko  - mnie interesuje sytuacja Hamechu i drugie pytanie czy Hamech ma 
jakieś zaległości finansowe w stosunku do Urzędu Miasta? Dziękuję.                       
Andrzej Popow - ja mam pytanie do Pana Burmistrza, w jakim terminie rozpoczną się 
pracę modernizacyjne przy ulicy 11 listopada, chodzi mi o modernizacje burzówki. Zbliża 
się lato, nasze lato sprzyja gwałtownym deszczom i gwałtownym opadom i zwykle 
zalewają okolice ulicy 11 listopada i okolice ulic następnych. Kiedy można się spodziewać 
rozpoczęcia prac? Wiosna? Lato? Dziękuję.                                           
Walentyna Ostaszewska - Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 
chciałbym wznowić postulat wybudowania zatok na ulicy AK.Ulica Armii Krajowej jest 
wybudowana jest piękna, szeroka ma swoją ścieżkę rowerowa, ma swoją szosę asfaltową a 
z prawej strony ustawiają się samochody które dają uciążliwość na tej ulicy, to są 
samochody mieszkańców jak także w czasie szczytu dnia odwiedzają sklepy na tej ulicy. 
Prośba mieszkańców jest taka aby te pasy zieleni które są po prawej stronie, one nie są ani 
zagospodarowane drzewami tam rosnącymi tylko rośnie tam trawa. Odległość między 
drzewami wynosi ponad 100 metrów to już my żeśmy to stwierdzili i czy istnieje 
możliwość wybudowania tam zatok na postój tych samochodów. Odciąży się ruch tą ulicą, 
będzie bezpieczniej, jednocześnie mieszkańcy zgłaszają taki problem iż na osiedlach 
wewnątrz parkingi są bardzo małe i tam zrobić 2,3 zatoczki postojowe dla tych 
samochodów to by była dobra sprawa dla mieszkańców jak i dla klientów którzy korzystają 
z tej ulicy. To jest jeden problem, drugi taki problem może bardziej żenujący, chodzi o nasz 
Market „Kaufland”. W naszym markecie oszukują klientów, oszukują,  i to nie 
sporadycznie a już się stało to rzeczą nagminną, sama byłam przykładem, ale nie tylko ja, 
bo stojąc w kolejce słyszy się bardzo gorszące opinie o tym personelu o tym wszystkim, na 
czym rzecz polega, otóż towar który jest wystawiany na półkach z ceną promocyjną 



zupełnie nie odpowiada cenie rzeczywistej jaka jest tam przy kasie i są różne 
nieporozumienia, ludzie to potwierdzają nie w jednoosobowych przypadkach ale to po 
prostu stało się rzeczą nagminną. Przy tym jest moje pytanie, czy my jako rada możemy na 
to wpłynąć aby cokolwiek z tym problemem zrobić, chodzi o to że zbliżają się święta, 
ludzie będą czynić zakupy a każda złotówka przez nas wypracowana no nie chcemy żeby 
była zabierana od nas a podatek od tej złotówki odprowadzany gdzie indziej, ktoś może 
powiedzieć że można robić zakupy w innym markecie, ale niestety my daliśmy 
przyzwolenie temu marketowi, żeby on prosperował, żeby on obsługiwał naszych klientów 
i powinniśmy dbać o naszych ludzi po prostu żeby nie byli wykorzystywani i jeszcze raz 
chciałabym żeby ten problem był przez naszą radę rozpatrzony i ewentualnie załatwiony. 
Dziękuję,                                                                     
Wiktor Dzik  – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, pewne sprawy 
przekazywane są przez wyborców i w imieniu ich się zwracam i tu chodzi jak zwykle o 
sprawę garaży otóż część ludzi którzy odkupili garaże zostały im wystawione rachunki 
bardzo wysokie ale ja nie o tym że my wpłynąć mamy na to, czyli w porównaniu z tą resztą 
którzy od początku mają garaże rzekomo płacą o wiele więcej i ludzie ci proszą i pytają 
jednocześnie, czy coś na ten temat Urząd Miasta wie, część garaży jest położona na terenie, 
który nie należy do miasta, druga sprawa, wiadomo że rozpocznie się budowa drogi długo 
oczekiwanej i tak to już jest z ludźmi że jak daj to chętnie biorą ale jak coś od nich chcemy 
są większe kłopoty, no i teraz jeśli wprowadzić stawkę która ustaliliśmy to wytykają nam że 
słupy tu ciągle stoją przeszkadzają więc je niech zabiorą, dla mnie odpowiedź jest 
oczywista i znana, ja chciałbym korzystając z okazji że przekaz pójdzie do ludzi, przekazać 
ludziom żeby nie martwili się że te słupy w niedługim czasie, kiedy w miarę określić 
zostaną one zdjęte i że spokojnie mogą wpłacać bo to zależy od tego ruch ze strony miasta 
w budowie tej drogi. Przy okazji przypominam jeszcze odnoście jakiejś tam formy, 
ponawiam pytanie z pierwszej części, czy coś planuje się odnośnie jakiejś formy straży w 
mieście? Dziękuje.                                                                                                
Wiesław Rakowicz - ja mam jeden wniosek i jedno pytanie. Panie Burmistrzu czy w tym 
roku szkolnym starczy miejsca dla dzieci w przedszkolach? Drugi temat a raczej nie temat a 
wniosek, w związku z tym, że mamy w planie przebudowę chodników na ulicy 3 Maja i 
Piłsudskiego jest bardzo pilna potrzeba, jeszcze nie negocjowaliśmy do końca tych umów z 
zarządem dróg wojewódzkich. Wystąpiła potrzeba stworzenia przejścia dla pieszych od 
Biedronki na druga stronę do Kościoła Cyryla i Metodego.  Jest tam teraz bardzo duży ruch 
szczególnie gdy zaczynają się albo kończą się msze. Bo z osiedla oczywiście wszyscy idą tą 
najkrótszą drogą bo do najbliższego przejścia w jedną stronę jest 73 kroki a w drugą jest 
117. Także ja nie mam wzrostu Jakuba więc tych kroków trzeba trochę zrobić. Ludzie idą 
na wprost to raz a dwa że idą przez trawnik. Myślę że da się to załatwić sensownie a zależy 
to od Zarządu Dróg Wojewódzkich. Dziękuję.                                                                                                     
Zdzisław Wiatrowski  - Panie Burmistrzu na ubiegłej sesji Pan Radny Łabędzki prosił o 
informację co z wnioskiem o zmianę nazw niektórych ulic które mają nazwy ulic od osób 
niechlubnie wpisanych w naszą historię. Jak ta sprawa wygląda na chwilę obecną? Druga 
sprawa, pytano się mnie czy prawdą jest że w PUK-u została zatrudniona osoba z 
przeznaczeniem na szefowanie Zakładu Zagospodarowania Odpadami, nie będę wymieniał 
nazwiska, ale czy prawdą jest że to były Prezes Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej 
Makówka który tam się sławił swego czasy tymi parówkami jeżeli dobrze pamiętamy 
historię. Dziękuję.                                                                               
Jakub Ostapczuk - ja to nie mam pytania tylko jeśli mogę to chcę powiedzieć że, kolejny 
raz poczułem się dumny że jestem mieszkańcem Hajnówki. Na kongresie Polskiego 
Związku Judo w obecności viceministrów bardzo wysoko postawionych, a to za sprawą,  że 
trener kadry olimpijskiej, był operowany w Hajnówce - wymiana bioder i powiedzieli że 



oni już dawno nie byli w takich warunkach, że u nich w Warszawie czy w Opolu nie ma tak 
wspaniałej i cudownej obsługi medycznej, tak ciepłego przyjęcia a zarazem tak dobrych 
fachowców. Czułem się dumny i oczywiście zapraszałem jak będą chętni do wymiany. 
Hajnówka stoi otworem. Wszyscy w moim środowisku judo a jest już duże obecnie, 
wszyscy o tych faktach wiedzą i są zadowoleni. Dziękuję                                                                                                           
Leonard Kulwanowski – jeśli nie ma więcej pytań to teraz Pan Burmistrz odpowie na 
pytania, jest ich dużo i proszę jakoś się ustosunkować do wszystkich. Proszę bardzo.  

  
Do punktu 12 porządku obrad - Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski, 
zapytania. 
Anatol Ochryciuk  – Dziękuję, Panie Przewodniczący Wysoka Rado, ja bym chciał 
udzielić odpowiedzi na pytania w kolejności w jakiej były zgłaszane. Pani radna Chaniło, 
otóż w trakcie użytkowania ujawniły się niedoróbki jeśli chodzi o budynek Parku 
Wodnego. Jest to nie powiem, że normalne, ale występuje często i nawet dobrze się stało że 
ostra zima pozwoliła przetestować. Wykonawca zgodnie z umową udziela 5 lat gwarancji 
czyli wszystko skrupulatnie odnotowano to co trzeba zrobić, czyli jak zaistnieją 
odpowiednie warunki pogodowe to będzie się przywoływało wykonawcę do usunięcia 
stwierdzonych wad i usterek. Teraz na temat funkcjonowania schroniska „Ciapek”, to 
schronisko w tej chwili jest już, no nie powiem że jest już przepełnione, ale tam już jest ok. 
170 piesków i ta liczba przerasta, różne sposoby adaptacji i przekazywania piesków dają 
połowiczne rezultaty, niemniej to jest robione. Bardzo szeroko zakrojona jest akcja 
sterylizacji i kastracji psów. Jest ktoś kto finansuje takie zabiegi. To na pewno w jakiejś 
perspektywie czasu powinno dać rezultat że pogłowie tych psów nie będzie tak mocno 
przerastać.  Oczywiście można tu wypowiadać jakieś uwagi, pretensję wobec niektórych 
obywateli naszego miasta którzy w sposób niefrasobliwy pozbywają się psów kiedy im się 
w domu takie zwierze znudzi. Na bieżąco próbujemy sprawę w jakiś sposób załatwiać, 
wyłapywać psy i umieszczać w przepełnionym przytulisku. Ten temat wielokrotnie była na 
sesjach Rady Miasta był omawiany i na pewno na tym się nie skończy. W przypadku 
zapytania Pana radnego Dzika, naturalnie będziemy chcieli powtórzyć. dobre 
doświadczenie jeśli chodzi o zaangażowanie Policji do wykonywania dodatkowych patroli 
pieszych, rezultaty ubiegłoroczne były pozytywne więc trzeba by było do tego wrócić. Pan 
radny Wiktor Sacharczuk, wniosek w sprawie zmiany przebiegu linii autobusowej nr 1 
trzeba skrupulatnie uzgodnić, omówić z Zakładem Komunikacji Miejskiej i proponuje 
umówić się w tej sprawie by Pan mógł wskazać jakie są potrzeby bo widzę że Pan jest tutaj 
najbardziej zorientowany. To samo dotyczy zgłoszonej sprawy przez radnego Bołtromiuka, 
otóż my nie możemy dzisiaj powiedzieć, że wszędzie tam gdzie występuje potrzeba 
ustawienia zadaszenia przystanku na przystankach komunikacji miejskiej, że już w tym 
roku zrobimy, ale trzeba wytypować miejsca gdzie w pierwszej kolejności takie przystanki 
trzeba by było zadaszyć. To wszystko jest już do rzeczowego rozpracowania i załatwienia. 
Pan radny Wiatrowski, naturalnie jak już mamy ten Park Wodny, to teraz pojawiła się 
realna możliwość przyjęcia programu i jego realizacja gdy chodzi o objęcie wszystkich 
dzieci i młodzieży szkolnej z naszego Miasta. Dyrektor Parku Wodnego się tym zajmuję i 
akurat i tak się składa że niebawem będziemy przystępować do tworzenia planów 
organizacyjnych Szkół i Oświaty na nowy rok szkolny i wówczas będziemy chcieli by w 
planach zajęć to było powszechne takie zajęcia zaplanowane i realizowane. Na dzisiaj już 
szereg Szkół nie tylko z miasta ale i z terenu tu okolicznych Gmin korzysta w sposób 
zorganizowany z Parku Wodnego zwłaszcza w godzinach przedpołudniowych. Pani radna 
Wiera Masajło, chcę powiedzieć że ten temat już zgłaszał wcześniej pan Eugeniusz 
Bołtromiuk, wtedy kiedy mówiliśmy o wodach opadowych na ulicy Moniuszko, odbyliśmy 
spotkanie mieszkańców zainteresowanych w tej sprawie z udziałem specjalistów od 



gospodarki wodno – ściekowej i tutaj kilka takich istotnych wyjaśnień, otóż tam nigdy nie 
było wybudowane na tej ulicy kanalizacji burzowej, przy okazji wybudowania nowej 
nawierzchni położono nowa kanalizacje sanitarną, ostatnio kanalizacja, oczywiście 
niezgodnie z prawem była przez niektórych wykorzystywana jako ogólnospławna czyli 
niektórzy podłączali się do kanalizacji sanitarnej z wodami burzowymi. Prawo nasze 
polskie stanowi w ten sposób: wszystkie wody opadowe należą do właściciela posesji, 
jeżeli istnieje możliwość odprowadzania wód opadowych do kanalizacji deszczowej, jeżeli 
warunki techniczne pozwalają, jeżeli w ulicy jest kanalizacja deszczowa i rura tej 
kanalizacji jest położona niżej względnie terenu przylegającego to oczywiście można 
wprowadzać wody deszczowe jeśli ktoś taką potrzebę ma, uzyskując pozwolenie wodno- 
prawne to jest wszystko możliwe. Natomiast w przypadku ulicy Moniuszki, jeżeli ktoś 
pobudował zagłębioną piwnicę no to trudno, by można było zmusić wodę by płynęła pod 
górę kanalizacja deszczowa nic tam nie da gdyż w lot do rzeki byłyby pod dnem rzeki żeby 
można było wodę z ulicy Moniuszki odprowadzi. Rozmawialiśmy z zainteresowanymi 
bardzo dokładnie, dyskutowaliśmy jakie są możliwości i są to kwestie typowo praw fizyki, i 
praw grawitacji nie da się tu pominąć i z naszej strony to wszystko co jest do zrobienia to 
będzie zrobione ale przede wszystkim musi być jednoznacznie określona potrzeba ze strony 
zainteresowanych mieszkańców. Pad radny Rakowicz dzisiaj wniosek w sprawie bonifikat 
wniósł. Spodziewamy się że rzeczywiście w ciągu 2-3 miesięcy można by było 
merytoryczna debatę w tej sprawie przyjąć, ewentualnie jakieś postanowienia. Pan radny 
Łabędzki wniósł o dane statystyczne roczników dzieci szkolnych dla planowania szkół, 
panie radny to jest na bieżąco robione, my dzisiaj prowadzimy już do Szkół Podstawowych 
do klas pierwszych i mamy na bieżąco dokładne rozpoznanie także tutaj, mamy rocznikami 
liczbę narodzonych dzieci w naszym mieście, mało tego mamy informacje jak w 
poszczególnych rejonach szkół to wygląda. Proszę zrozumieć że to są już materiały 
przetworzone, jeżeli pan sobie życzy naturalnie te materiały które nie wymagają 
przetwarzania są natychmiast dostępne. Pan radny Surel ja proponuję tutaj i proszę tez o 
kontakt musi pan podać, rozumiem że na forum publicznym nie chciał by pan operować 
nazwiskami, tu chodzi o mieszkańca w ulicy Wierobieja czy Batorego który właśnie spala 
te opony. Proszę o dodatkowy kontakt w tej sprawie. Pan radny Bołtromiuk, nie jest 
planowana tu budowa instalacji windy w Urzędzie Miasta, no i tutaj przepraszam wrzucił 
parę spraw pan radny Łabędzki tak po kolei, oczywiście w wyniku naszych działań 
promocyjnych próbujemy zachęcać potencjalnych inwestorów naszym teren do 
promowania to będziemy robić, jesteśmy tutaj dostrzegani. Natomiast inwestor przy 
podejmowaniu decyzji kieruje się swoimi kalkulacjami, natomiast w przypadku „Pronaru” 
który w swoim czasie tutaj prezentował przedstawiciel „Pronaru” swoje zamiary, myślę że 
trzeba to powtórzyć chociaż ja mam zaplanowaną rozmowę w miesiącu kwietniu, być może 
jeśli będzie taka potrzeba poinformuję o wynikach o tej rozmowy a jeżeli Państwo widzieli 
by taką potrzeby to można by było powtórzyć zaproszenie dla kierownictwa: ”Pronaru” aby 
tutaj udzieliło kolejnych informacji. Współpraca z kampanią piwowarską to chcę 
poinformować że to były z naszej strony takie oczekiwania żeby np. tam na terenie OSiR 
jakieś obiekty małej architektury zrobić dla przeprowadzania imprez i pikników 
rodzinnych, przyznam że to bardzo trudne jest o decyzje na wydatkowanie jakichkolwiek z 
tego kierunku niemniej będziemy pilnować tego tematu. Szczepionki przeciwko rakowi 
szyjki macicy, otóż nie jest prawdą że nic w tej sprawie nie robimy, bo zgromadziliśmy już 
komplet mogę powiedzieć materiałów i opinii, zasięgaliśmy to i też poinformuję że 
najlepszym okresem do tego by przeprowadzać akcje takich szczepień to jest rozpoczęcie w 
miesiącu wrześniu i po to by w ciągu roku szkolnego zakończyć cykl 3 szczepień 
oddzielonych pewnymi przerwami i zatem jeżeli my spotkamy się w tej sprawie 
porozmawiamy w maju czy nawet w czerwcu to absolutnie nie będzie to okres spóźniony, 



czyli to jest przed nami. W sprawie regulacji płacowych w Hajnowskim Domu Kultury, 
przepraszam ale nie potrafię tu odpowiedzieć, musiałbym tu odesłać pana radnego do 
dyrektora tej instytucji. Natomiast jeżeli chodzi o oświatę otóż wszystkie wydatki nie tylko 
w oświacie trzeba racjonalizować, natomiast to co musieliśmy zalecić wynikało ze 
stwierdzonych anomalii płacowych na niektórych stanowiskach administracyjnych w 
oświacie. Zalecenie jakie zostało skierowane do dyrektorów Szkół i Przedszkoli nie 
wynikało z racji tylko konieczności oszczędzania ale z tej konieczności eliminacji pewnych 
dysproporcji płacowych i tak należy to odbierać. Zapewniam że nie ma dzisiaj jeżeli chodzi 
o analizę bieżących wydatków w oświacie zagrożenia niedostatków finansowych do końca 
roku kalendarzowego. Zwyczajnie budżet tegoroczny zapewnia pełne finansowanie bieżące 
wszystkich placówek oświatowych. W sprawie projektów unijnych np. „Atrakcyjna 
Szkoła” otóż chcę powiedzieć, że takie projekty są realizowane one są w 100 % 
finansowane ze środków zewnętrznych funduszy unijnych a zatem więc ani złotówki do 
takich działań nie dokładamy, natomiast ktoś to musi sterować ktoś musi, najpierw 
poczynić wiele starań by te środki pozyskać i je realizować i rozliczać się i jeśli ktoś to robi 
poza godzinami służbowymi to jeżeli jakąś kwota wynagrodzenia zapisana w projektach 
jest przewidziana to nic w tym nadzwyczajnego zwłaszcza że nauczyciele, kierownictwo 
wszystkich placówek oświatowych uczestniczy też w realizacji tych projektów i stosownie 
do zapisów otrzymuje tez jakieś kwoty wynagrodzeń. Pan radny Szarejko otóż została 
publicznie ogłoszona oferta na zakup Przedsiębiorstwa Państwowego „Hamech” otóż nie 
pojawiła się oferta żadna mało tego nikt nie dokonał pobrania pakietu.                                       
Piotr Markiewicz  - nikt się nie zgłosił z ofertą udzielenia odpowiedzi na to publiczne 
zaproszenie do negocjacji w sprawie nabycia tych właśnie 85 % firmy „Hamech”, a jeżeli 
nikt się nie zgłosił z odpowiedzią na to zaproszenie to znaczy że nikt nie był 
zainteresowany kupnem czy nabyciem tych udziałów w zakładach maszynowych 
„Hamech” jak na razie, oczywiście termin był wyznaczony do 5 marca i w tym terminie 
nikt się nie zgłosił bo taki komunikat Ministerstwa Skarbu Państwa został podany do 
publicznej wiadomości, jak się rozwinie ten temat dalej no to trudno w tej chwili 
powiedzieć, pewnie będą następne kroki Ministerstwa w stosunku do tej spółki i do tej 
firmy. W tym momencie nic szczegółowego nie mogę powiedzieć i chyba nic 
szczegółowego prezesowie zarządu nie wiedzą.                                                                       
Anatol Ochryciuk  – dziękuję Panie Piotrze za pomoc. Informuje też że jestem umówiony, 
bo jutro akurat będę w Ministerstwie Skarbu i jestem umówiony na spotkanie z osoba 
zajmującą się tym zakładem być może pozyskam więcej informacji na ten temat. Sytuacja 
Zakładu nie jest najciekawsza mówię o sytuacji ekonomicznej, ta firma tez zalega z w 
jakiejś części z podatkami wobec Samorządu. Pan radny Popow zapytywał o modernizację 
ulicy 11 Listopada, jest to droga powiatowa, wiem że skorygowana została dokumentacja 
techniczna, gdy chodzi o przebudowę tej ulicy. W przypadku ogłoszenia naboru wniosków 
z Regionalnego Programu Operacyjnego Starostwo Powiatowe będzie chciało wystąpić o 
fundusze na przebudowę tej ulicy. Pani radna Ostaszewska w sprawie zatok, to chyba 
uznajemy że powinny być zrobione ale nie możemy już dziś na przykład zadeklarować że 
te zatoki będą zrobione. Uznajemy że jest taka potrzeba, natomiast w sprawie zgłoszonej 
następnej przez Panią radną, chodzi o „Kaufland” ja tak, zapytywuję się obecnych czy nie 
można było by zaprosić dyrektora tego marketu tutaj na sesję następnie i zadać te pytania. 
Wiesław Rakowicz - Panie burmistrzu ale to nie ma najmniejszego sensu, są czytniki w 
„Kauflandzie” trzeba to sprawdzić i tyle, nie możemy być gapami bo zawsze będziemy 
oszukiwania i w „Kauflandzie „ i w „Biedronce” i wszędzie indziej. Troszeczkę uwagi przy 
zakupach, nie szalejmy z wkładaniem do kosza wszystkiego co pod ręką tylko, tak jak na 
Allegro można wszystko tylko jak potem zapłacić za to. Panie Burmistrzu to chyba nie 
dobry pomysł z szefem „Kauflandu” jest, czy z Wrocławia będzie Pan tu ludzi ciągnął. To 



nie jest oszustwo moim zdaniem., nie brnijmy tak daleko z tym stwierdzeniem.                                                                          
Anatol Ochryciuk  – w każdym bądź razie, ja nie mogę w trybie postępowania 
administracyjnego tej sprawy rozstrzygnąć bo akurat nie mam w tym względzie 
odpowiednich uprawnień. Pan radny Dzik garażem otóż te garaże które stoją przy torach i 
są zlokalizowane na terenie należącym do PKP, one i pozostaną tam, jako na terenach 
kolejowych otóż kolej nie jest zainteresowana przekazaniem tych terenów bo one są bardzo 
blisko położone szlaków kolejowych i są jakieś zastrzeżenia, natomiast pozostałe tereny 
pod garażami już wybudowanymi udało się nam wcześniej przejąć i to już jest w 
administracji gdy chodzi o tereny miejskie. Przygotowania do przebudowania ulicy 
Przytorowej trwają, zakład energetyczny wiem że ma już przygotowaną dokumentację 
przebudowy linii energetycznej być może czekają na odpowiedni już okres pogodowy by 
mogli to zrobić. Chodzi o likwidacje tych słupów stojących w przedsionku planowej drogi 
przebudowy ulicy Przytorowej. Pan radny Rakowicz zgłasza zapytanie czy starczy miejsca 
dla dzieci w przedszkolach i złobkach. Dotychczas starczyło jeśli zaistnieje konieczność to 
będą utworzone nowe odziały, dotychczas nie było. Przyznajemy że wzrosło 
zainteresowanie korzystaniem z przedszkoli i żłobka. W poprzednich latach w żłobkach 
było 215 dzieci tylko średnio rocznie a dziś ta liczba jest potrojona. Nie mniej procent 
obsługi takich potrzeb jest bardzo wysoki jeżeli nastąpiło by jakaś potrzeba to jesteśmy 
gotowi. Informuję że to już od 12 roku upowszechni się posyłanie dzieci tych sześciolatków 
do Szkół i wówczas poluzuje się znacznie w naszych przedszkolach. Jeszcze 4 lata temu dr. 
Przedszkoli narzekali na brak wystarczającej liczby dzieci., dziś to się odmieniło. W 
sprawie przejścia dla pieszych na ulicy 3 Maja, chciałbym tutaj też od Pana radnego 
szczegółowe propozycje uzyskać a jako że to dotyczy drogi wojewódzkiej to trzeba do z 
inspektorem drogi wojewódzkiej załatwiać.                                                           
Wiesław Rakowicz - Proszę podać termin i ja przygotuje stosowne materiały.                         
Anatol Ochryciuk  - to proszę jutro przygotować a my przekażemy dalej. Pan radny 
Wiatrowski otóż sprawa zmiany tych ulic, w swoim czasie oczekiwaliśmy na ustawę 
deubekizacyjną, ale wcześniej jeszcze kierowaliśmy do Rady Osiedla zapytanie, jest tam 
Pani Przewodnicząca Birycka, w sprawie zmiany ulic. 
Anna Birycka – Przewodnicząca Rad Osiedla - jeśli można Panie Burmistrzu 26 litego 
spotkał się Zarząd naszego osiedla Placówka i właśnie może przekażę planowane jest 
zebranie na 16 kwietnia, dobrze by było żeby ktoś uczestniczy z władz miasta i właśnie 
mieszkańcy chcieli ten temat poruszyć czy przy okazji wymiany dowodów na nowe czy 
można by było zmienić nazwy niektórych ulic. 
Anatol Ochryciuk  - rozumiem ja zaznaczam tylko że wymiana dowodów osobistych nie 
będzie bardzo szybka i przeprowadzana w krótkim czasie, to będzie rozłożone na parę lat 
tak jak wszystkie takie przypadki a zatem pani radna no wola mieszkańców. Zapytanie pana 
radnego Wiatrowskiego no należało by skierować zapytanie do Prezesa PUK z zapytaniem 
o to czy ktoś jest przymierzany na szefa Zakładu Zagospodarowania Odpadów z tego co 
wiem jest tam parę osób rozważanych. Tylko poinformuję że powinno się to rozstrzygnąć 
w miesiącu kwietniu dlatego że już trzeba będzie powoli kompletować załogę, tam ma 
docelowo pracować ok. 18 osób, i to jest taka pora, już by ustanowić szefa zakładu i 
podstawową kadrę skompletować. Myślę że to już będą wszystkie odpowiedzi na zapytania. 
Jeżeli jakieś jeszcze są to proszę bardzo.                                                                                                  
Wiesław Rakowicz – ja w ramach uzupełnienia. Ja dodam Panie burmistrzu że nasza 
propozycja utworzenia specjalnej grupy do rozmowy o naszym projekcie uchwały, to ja to 
tak rozumiem Pana wypowiedź bo była dość enigmatyczna i ja chciałbym to usłyszeć. Czy 
ewentualnie ma Pan jakieś inne propozycję, wtedy to przedyskutujemy                                         
Anatol Ochryciuk  – no może rzeczywiście wcześniej by zajął się i nakreślił okres do kiedy 
przygotować projekt uchwały, myślę że przy najbliższym posiedzeniu konwentu ten temat 



mógłby być postanowiony 
Wiesław Rakowicz – i właśnie w tym kontekście Panie Przewodniczący chciałbym bym 
aby ktoś przynajmniej z trójki naszych radnych mógłby być uczestnikiem jak również 
niektóre bardzo grupowe wybrane osoby oraz pojedyncze, mogły uczestniczyć.               
Leoanard Kulwanowski – nie widzę żadnego problemu.                                                            
Zdzisław Wiatrowski  - Panie burmistrzu myślę że program opracowany przez pana w 
sprawie nauki pływania, to będzie refundowane na takich samych zasadach jak uczniowie 
Szkół Pana radnego Saczki, w internecie jest informacją że maja bezpłatną naukę pływania 
od drugiego semestru, no że nie muszą się przebierać tylko od razu prosto ze szkoły przez 
ta bramkę, mam nadzieję że pozostałe dzieci z innych Szkół będą na podobnych zasadach 
traktowane. To co Panowie tutaj podpowiadają to ja właśnie nie chce żeby to było 
odbierane właśnie tak że basen jest wybudowany dla Pana Saczki, żeby mógł ściągać 
młodzież i dzieci do nauki w tej szkole. Nie chciał bym aby tak było odbierane to, Mam 
nadzieję że moje uwagi będą wykorzystane.                                                                      
Eugeniusz Saczko - jeśli można to moje jedno zdanie, nie prawdą jest że nasze dzieci 
korzystają za darmo tylko Szkoła za to płaci, dwa miesiące temu albo półtora miesiąca temu 
mieliśmy spotkanie wszystkich dyrektorów Szkół Powiatu hajnowskiego z dyrektorem 
krytej pływalni. Zostały zaproponowane warunki, nam one odpowiadały i my z tego 
korzystamy. Wiem że dużo Szkół z tego korzysta natomiast my mamy na zasadach 
odpłatnych, także płacimy za krytą pływalnię.   

 Do punktu 13 porządku obrad - Zamknięcie obrad.                                                       
Leonard Kulwanowski – proszę Państwa pan burmistrz udzielił odpowiedzi, jeżeli nie ma 
pytań jakiś dodatkowych do Pana burmistrza ale związanych z tym samym problemem to ja 
uważam że wyczerpaliśmy nasz program, ale proszę Państwa mam jeszcze na zakończenie 
jeszcze 2 wiadomości jedną złą a druga niedobrą. Pierwsza wiadomość jest taka że 
rezygnujemy z wycieczki, ponieważ nie ma żadnego zainteresowania. Druga wiadomość 23 
kwietnia w piątek odbędzie się integracyjne spotkanie z Radą Powiatu. Tymi komunikatami 
wyczerpaliśmy czas przeznaczony na dzisiejszą sesję. Zamykam obrady XXXIV Sesji Rady 
Miasta Hajnówka 
 

 
 
 
 
 


